
Найвідповідальніший для
Атомпрофспілки період —
звітно-виборну кампанію —
офіційно завершено: 28
березня 2012 року, як уже
повідомляв «Атомник Ук-
раїни» №   12-13, у готельному
комплексі «Русь» (м. Київ)
відбувся V З’їзд. Найваж-
ливіший у попередньому
п’ятиріччі форум пройшов у
контексті слів «єдність», «усі
разом», «спільними зусил-
лями» та особливому часо-
вому параметрі — 20-річчя
від дня заснування Атомп-
рофспілки.

Висока честь представ-
ляти на поважному зібранні
більш як 76 тисяч спілчан
випала 176 делегатам, об-
раним на конференціях пер-
винних і об’єднаних про-
форганізацій, та майже 100
запрошеним — від Верхов-
ної Ради України, централь-
них виконавчих органів дер-
жавної влади та управління,
керівникам підприємств і
організацій ядерно-енерге-
тичного комплексу та інших
галузей діяльності, що є у
сфері впливу профспілки.

Радість свята, почуття
причетності до урочистої

події розділили почесні
гості — ветерани Атомп-
рофспілки і працівники апа-
рату.

Тепло зустрінутий при-
сутніми Голова Атомпрофс-
пілки України Валерій Матов
щиро привітав учасників з
початком роботи З’їзду, а
також усіх спілчан, хто в цей
час перебуває на робочих
місцях, або на відпочинку, з
20-річчям від дня створення
організації. Далі профлідер
запропонував переглянути
45-хвилинний документаль-
ний фільм про роботу проф-
спілки за період її історії під
назвою «Сила єдності». Від-
разу зазначимо, що демон-
страція кінострічки, диск з
якою  отримали всі присутні,
стала, на їхню думку своє-
рідним камертоном, «спра-
цювала на випередження»,
адже з екрана жива історія
органічно перепліталася з
новою логікою розвитку,
практичними пропозиціями,
конкретними побажаннями і
завданнями профспілці на
майбутнє з вуст самих же
присутніх засновників, дію-
чих профлідерів різного
рівня і віку. 

На адресу З’їзду надійш-
ла низка вітальних листів від
Всеукраїнських профспілок,
територіальних і обласних
профоб’єднань, народних
депутатів, зарубіжних гло-
бальних федерацій профспі-
лок — ICEM, EPSU, Росій-
ської профспілки працівників
атомної енергетики і про-
мисловості і їхніх колег з
профспілок нафтогазбудів-
ництва, вуглепрому. Зачи-
тали тексти вітальних пові-
домлень представники від
профільних парламентських
комітетів, Міненерговугілля,

НАЕК «Енергоатом», зару-
біжні гості.

На форумі було розгля-
нуто і прийнято постанови з
10 питань порядку денного:
підтверджено повноваження
делегатів, затверджено рег-
ламент З’їзду, заслухано
звіт Центрального комітету
профспілки про роботу за
2007—2012 роки, з яким
виступив Голова Атомпро-
фспілки Валерій Матов, звіт
Ревізійної комісії, затверд-
жено Стратегію розвитку
Атомпрофспілки на період
до 2017 року, інші рішення

внутрішньоспілкового зна-
чення, внесено зміни і до-
повнення до Статуту проф-
спілки.

В обговоренні доповіді
взяли участь більш як 20
делегатів і гостей, які оціню-
вали п’ятирічну роботу ЦК
профспілки як задовільну.

У роботі З’їзду взяв
участь і виступив заступник
Голови Федерації профспі-
лок України Сергій Кондрюк.

Головою Професійної
спілки працівників атомної
енергетики та промисловос-
ті України З’їзд знову обрав

Валерія Матова, відкритим
голосуванням одноголосно,
отримавши цим самим най-
вищу легітимність.

Обрано також голів Ста-
тутної і Ревізійної комісій
профспілки.

Цього ж дня відбувся I
(організаційний) Пленум ЦК
профспілки, на якому обра-
но заступниками Голови
Атомпрофспілки Олексія
Лича, Василя Струка та Пав-
ла Пруднікова.

(Докладніше інформація
про роботу, матеріали і до-
кументи З’їзду буде).

Принцип 
профспілкового 

інтересу — збереження
трудового колективу,

підвищення його 
благополуччя

(Із звітної доповіді го-
лови первинної профспіл-
кової організації ДП НАЕК
«Енергоатом» Олексія ЛИ-
ЧА)

Шановні делегати та
запрошені на конференцію!

Відразу хочу зазначити,
що результат п’ятирічної
роботи — це професіона-
лізм, порядність та мо-
ральність обраних вами
профспілкових лідерів, які
увійшли до складу профспіл-
кового комітету Компанії,
помножений на підтрим-
ку профспілкового активу у

відокремлених підрозді-
лах.

Центр стратегічного
планування, яким став проф-

спілковий комітет та без-
посередні виконавці при-
йнятих рішень — президія,
голова та апарат профко-
му при роботі в єдиній
команді, коли взаємовід-
носини будуються на пов-
ній довірі, — основа успіху
у захисті прав та інтересів
спілчан.

Обраною вами коман-
дою ми пройшли складний
шлях збереження колекти-
ву, підвищення його бла-
гополуччя. Як це нам вда-
лося — судити вам. А
зараз стислими статис-
тичними даними хочу нага-
дати, що ж відбувалося
протягом звітного періоду,
з 2007 по 2011 роки.

1. Продовження диск-
римінаційної тарифної по-
літики стосовно Компанії. 

(Продовження 
на 2—3-й стор.)
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Уже традиційно енергоатомів-
ські профспілкові зібрання демон-
струють майже 100% явку делега-
тів. Високий рівень організованості
і представництва особливо був ха-
рактерний для IV звітно-виборної
профспілкової конференції пер-
винної профорганізації ДП НАЕК
«Енергоатом», що відбулася 20
березня у готельному комплексі
«Русь» м. Київ за участю 148 деле-
гатів із 150 обраних — представни-
ків членських організацій, керівни-
ків відокремлених підрозділів на
чолі з президентом Компанії Юрієм
Недашковським.

У роботі проффоруму взяли участь
Голова Атомпрофспілки України
Валерій Матов і колишній очільник
Атомпрофспілки та Федерації проф-
спілок України Олександр Юркін.

Порядок денний конференції
містив сім питань, але основну
увагу її учасників було зосереджено
на трьох основоположних пунктах —
«Звіт про роботу профспілкового
комітету первинної профспілкової
організації ДП НАЕК «Енергоатом»
за період з квітня 2007 року по
березень 2012 року», «Звіт реві-
зійної комісії первинної проф-
спілкової організації ДП НАЕК
«Енергоатом» за 2011 рік» та звіт
про використання профспілкових
коштів профорганізації Компанії за
2011 рік.

З  доповіддю про роботу за ви-
щеокреслений період виступив
голова первинної профспілкової
організації Компанії Олексій Лич.
Доповідь пропонуємо до уваги чита-
чів у дещо скороченому вигляді.

Члени Президії ЦК Профспілки —  колегіального виборного керівного органу Атомпрофспілки
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(Продовження.

Початок на 1-й стор.)
Підтвердженням цьому є
динаміка змін тарифу на
електроенергію за 2001—
2011 роки для АЕС і ТЕС
України: 2001 рік — для
АЕС ціна за 1 кВт/год. ста-
новить 8,24 коп., для ТЕС
— 11,95 коп.; 2011 рік —
для АЕС цей показник
дорівнює 18,82 коп., а для
ТЕС він зріс до 55,68 коп.
Ми спостерігаємо тут таку
тенденцію, що чим менша
доля держави у власності
теплових електростанцій,
тим більший тариф на
електроенергію, що зрос-
тав для ТЕС досить стрім-
ко порівняно зі знач-
ним розривом у відста-

ванні цього показника 
для НАЕК «Енергоатом».

Коментарі, як мовлять,
зайві, особливо, якщо по-
рівняти зміни тарифу для
АЕС Росії та України, нез-
важаючи на ті умови, прак-
тично однакові, в яких пра-
цювали що російська, що
українська компанії. Так, у
2001 році тариф АЕС Ук-
раїни становив 1,15 цента
США за 1 кВт/год., а для
АЕС Росії — 1,53; у 2011
році ці показники відповід-
но становлять — 2,32 і 3,03
цента США. Значно вищий
енерготариф у російських
атомників дає змогу їм 
рівномірно забезпечувати 
інвестиційну складову, а
також дбати про перспек-
тиви розвитку галузі.

Попри всі складнощі, в
яких перебувала Компанія
за весь п’ятирічний період,
численність персоналу
практично не змінювалась.

За стабільної числен-
ності та відсутності дос-
татніх коштів для підви-
щення заробітної плати у
тарифі на електроенергію,
завдяки цілеспрямованій
соціальній політиці Ком-
панії, за 5 років фонд
оплати праці зріс більш
ніж удвічі, а також і заро-
бітна плата. Вважаю за
необхідне подякувати пре-
зиденту НАЕК «Енерго-
атом», що він брав на себе
сміливість забезпечувати
виконання тих показників,
які ми спільно затверджу-
вали при складанні відпо-
відного плану з фонду
оплати праці.

Пропорційно зростан-
ню фонду оплати праці від-
булось і зростання серед-
ньої заробітної плати по
всіх категоріях працівни-
ків. При цьому для неп-
ромперсоналу середньо-
місячна зарплата зросла у
2,23 разу, для промисло-
во-виробничого — у 2,07
разу. Навіть у доларовому
еквіваленті, незважаючи
на стрімке збільшення кур-
су долара — 5,05 у 2007
році до 8,05 у 2011-му,
доходи наших працівників
зросли з 650 доларів у
2007 році — до 855 доларів
у 2011-му. Такі зміни в
оплаті праці у кращий бік
відбувалися, коли ми пе-

реходили на 25-ступеневу
тарифну сітку і цим самим
дещо зменшили розрив у
доходах непром- і про-
мперсоналу. Надалі вдос-
коналюватиметься тариф-
ноступенева сітка, також
виконуватимуться від-
повідні доручення, що
давалися конференцією
трудового колективу при
підбитті підсумків і укла-
данні Колективного дого-
вору.

Практично всі п’ять звіт-
них років ми прожили за
Колективним договором,
що є основою забезпечен-
ня соціальних пільг та га-
рантій працівників, який
був укладений на початку
2008 року.

Численні зміни та до-
повнення, які вносилися
протягом 2008—2011 ро-
ків до Колективного дого-
вору, створили потужну
базу для прийняття Ко-
лективного договору на
2012—2013 роки. Свідчен-
ням цьому є схвалення
нового такого документа
та його підписання напри-
кінці 2011 року. Ми вперше
за роки існування проф-
спілкової організації Но-
вий рік зустріли з новим
Колективним договором
ДП НАЕК «Енергоатом». За
що щира вдячність пред-
ставникам як профспілко-
вої сторони, так і сторони
адміністрації. На сьогодні
у новому колективному до-
говорі підготовлено всі
додатки, окрім одного, —
додатка про надання по-
зик для наших працівників
(зараз триває відповідне
погодження додатка зі
службами Компанії, щоб
привести його у відповід-
ність до чинного законо-
давства України).

Окрім основної функції
профспілкового комітету
по захисту прав та інте-
ресів членів профспілки —
розробці та контролю за
виконанням Колективного
договору, у звітному пе-
ріоді велася робота із за-
безпечення заходів культур-
но-масового, фізкультурно-
спортивного напрямів та
оздоровлення працівників і
членів їхніх сімей.

Щодо фінансування за-
ходів з культурно-масової
роботи, то пік тут припа-
дає на 2007 рік (7740 тис.
грн.), коли за кошти проф-
спілкового комітету були
збудовані у містах-супут-
никах АЕС, а також у смт
Смоліно і м. Жовті Води
дитячі ігрові майданчики,
обладнано комп’ютерні
класи у школах атомогра-
дів. На сьогодні за цією
статтею йде зростання
витрат, які у 2011 році уже
становили 5788 тис. грн.

Основні наші досягнен-
ня у цьому напрямі: пере-
мога у конкурсі-фестивалі
«Слов’янський базар», а
також у численних конкур-
сах як всеукраїнських, так і
міжнародних; забезпечен-
ня проведення Днів міста,
заходів з нагоди 8 Берез-
ня, Дня енергетика.

За п’ять років було
профінансовано прове-
дення 96 заходів загаль-
нодержавного і місцевого
значення та 18 міжнарод-
них конкурсів і фестива-
лів.

По висхідній сьогодні
рухається крива фінансу-
вання фізкультурно-спор-
тивних заходів: якщо у
2007 році на це було спря-
мовано 1042 тис. грн., то у
2011 році — 1539 тис. грн.

За 2007—2011 роки за
рахунок коштів профспіл-
кового комітету ДП НАЕК
«Енергоатом» було забез-
печено участь наших спор-
тсменів у більш ніж 200

спортивних заходах між-
народного та загально-
державного рівнів, у яких
ми отримали велику кіль-
кість медалей різного ґа-
тунку. Також було присвоє-
но звання майстрів спорту,
заслужених майстрів спор-
ту, майстрів спорту міжна-
родного класу, багато на-
ших тренерів отримали
почесні звання.

Більш детально  про ус-
піхи наших спортсменів
йдеться у буклеті «Спор-
тивна гордість ДП НАЕК
«Енергоатом», який торік
був випущений профспіл-
ковим комітетом Компанії.

Практично нам удалося
зберегти співвідношення
за кількістю придбаних пу-
тівок на оздоровлення та
санаторно-курортне ліку-
вання дітей і дорослих як у
2007 році — 5829, так і в
2012-му — прогнозовано
5369 путівок. Це важливий
напрям роботи профспіл-
кового комітету. 

Основними критеріями
вибору місць для оздоров-
лення було і залишається
ціна та якість. Ми визначи-
лись із санаторними зак-
ладами  та пансіонатами
для працівників та членів
їхніх сімей, а також дитячи-
ми оздоровчими табора-
ми. На сьогодні такими є:
санаторії «Прикарпаття» та
«Горний» ПрАТ «Атомпро-
фоздоровниця», с. Новий
Кропивник та АР Крим від-
повідно; санаторій «Утьос»
— корпус 3, номери підви-
щеної комфортності, АР
Крим; санаторій «Проме-
тей плюс ВВ», м. Євпато-
рія; санаторіЇ «Сонячна
долина» та «Квітка Поло-
нини», Закарпаття; сана-
торій «Вілла Анастасія», 
м. Трускавець; пансіонат
«Масандра», м. Ялта, АР
Крим.

Дитячі оздоровчі цент-
ри: «Мандарин» та «Ай енд
кемп», с. Піщане, АР Крим,
та «Какаду», м. Євпаторія,
з підвищеним знанням
англійської мови.

Таким чином, охоплені
усі напрями санаторно-
курортного лікування, виз-
начені лікарями при про-
ходженні працівниками
медичного огляду: ліку-
вання органів дихання та
серцево-судинної систе-
ми, органів травлення та
нирок, гінекології та опор-
но-рухового апарату. Спо-
діваємось, що якісне са-
наторне лікування буде і
надалі виконувати свою
основну функцію — про-
довження трудового дов-
голіття наших працівників.

Матеріальна та благо-
дійна допомога. Судячи 
з аналізу, у нас стрімко
зросли кошти на зазначені
цілі: якщо у 2007 році було
використано для таких
потреб 698 тис. грн., то у
2011 році — 4877 тис. грн.

Особливостями цього
періоду було несвоєчасне
затвердження фінансово-
го плану для ДП НАЕК
«Енергоатом», що унемож-
ливлювало надання благо-
дійної та матеріальної до-
помоги, особливо у 2010—
2011 роках. 

З метою виходу із такої
ситуації профспілковим
комітетом було прийнято
рішення про фінансування
цього напряму за рахунок
інших надходжень проф-
спілкового комітету. Спо-
діваємося, що надання
коштів для проведення
конче необхідних операцій
через важке захворювання
врятували життя багатьом
нашим співвітчизникам.
Водночас хотів би заува-
жити, що не всі профспіл-
кові комітети оперативно
реагують на запити наших

працівників, багато із яких
безпосередньо надсила-
ють свої заявки профспіл-
ковому комітету Компанії в
обхід місцевих профкомів.

Реалізація всіх перелі-
чених напрямів роботи
стала можливою завдяки
цілеспрямованій соціаль-
ній політиці керівництва
Компанії та дійовому соці-
альному діалогу. Практич-
но, вперше ми отримали
стабільність в управлінні
ДП НАЕК «Енергоатом»,
що і стало запорукою бу-
дівництва соціально-орі-
єнтованого підприємства
державної форми влас-
ності. Від вашого імені
дозвольте ще раз подяку-
вати Юрію Олександро-
вичу Недашковському за
послідовність та непоступ-
ливість при захисті інте-
ресів працівників Компа-
нії. Взаємовідносини між
представником власника в
особі президента ДП НАЕК
«Енергоатом» та проф-
спілковим комітетом Ком-
панії є взірцем  соціально-
го партнерства — заради
майбутнього не тільки її
працівників, а й атомно-
енергетичного об’єкта в
цілому.

На жаль, у питаннях
збереження та подальшої
розбудови атомно-енер-
гетичного комплексу ми
залишаємося віч-на-віч із
проблемами, що створю-
ються штучно чиновника-
ми від політики. Прик-
ладом безпрецедентної
дискримінації Компанії мо-
же слугувати останній пе-
регляд тарифу на елект-
роенергію для ДП НАЕК
«Енергоатом» 

Шановні делегати!
Проблеми були, є і бу-

дуть і їх розв’язання зале-
жить від нас з вами.

Хочу подякувати усім, з
ким ми разом працювали у
цей звітний період, як
колегам-членам профко-
му, так і представникам
адміністрації, стороні соці-
ального діалогу.

Олексій Лич також по-
інформував присутніх про
використання профспіл-
кових коштів первин-
ної профорганізації НАЕК
«Енергоатом» за 2011 рік,
послуговуючись слайда-
ми на екрані проекто-
ра  з детальним відобра-
женням фінансування за
всіма напрямами і захода-
ми.

З інформацією від реві-
зійної комісії виступила
член комісії Любов Ша-
калєй, яка, зокрема, конс-
татувала, що у 2011 ро-
ці фінансово-господарсь-
ка діяльність первинної
профспілкової організаці
ДП НАЕК «Енергоатом»
здійснювалася згідно з
кошторисом. 

Пропозицій для висту-
пів у обговоренні звітної
доповіді від секретаріату
наразі не надійшло, тому
було надано слово прези-
денту ДП НАЕК «Енер-
гоатом» Юрію Недашков-
ському.

«Енергоатом» 
підтвердив свою 

соціальну 
спрямованість

(Із промови президен-
та ДП НАЕК «Енергоатом»
Юрія НЕДАШКОВСЬКОГО
на звітно-виборній проф-
спілковій конференції Ком-
панії)

Шановні учасники кон-
ференції, запрошені та
гості!

Ця конференція відбу-
вається після нещодавно
проведених засідань ба-
лансових комісій у Ком-
панії та міністерстві, на
яких робота наших трудо-

вих колективів визнана
задовільною. На засідан-
нях балансових комісій,
окрім підсумків роботи за
2011 рік, значна увага при-
ділялася розгляду про-
блемних питань та шляхів
їх розв’язання. Я впевне-
ний, що питання, вирішен-
ня яких залежать безпосе-
редньо від працівників та
керівництва нашої Ком-
панії, нашої спільної діяль-
ності з профспілковим ко-
мітетом, будуть своєчасно
виконані. Стосовно пи-
тань, які переходять на
рівень виконавчої та зако-
нодавчої влади держави,
можу запевнити, що ми
докладемо максимальних
зусиль для їх позитивного
вирішення. 

Виробничі показники
Коротко зупинюсь на ре-
зультатах роботи Компанії
за 2011 рік та за два місяці
нинішнього року. Торік час-
тка нашої електроенергії 

у вітчизняній енергетиці
становила: від обсягу
виробництва — 46,6%; у
структурі Енергоринку —
48,2%.

А за два місяці 2012
року ці показники знизи-
лися майже на 3% і стано-
вили відповідно 43,7% та
45,4%. Таке зниження по-
казника в зимові місяці є
постійним і обумовлене
температурним режимом
та працюючими потужнос-
тями. На жаль, свою частку
в це зниження внесли і
позапланові від’єднання
та розвантаження наших
ядерних енергоблоків. Цей
сумний досвід необхідно
буде врахувати при під-
готовці до проходження
наступного осінньо-зимо-
вого максимуму наванта-
ження.

За 2011 рік усі атомні
електростанції перевико-
нали план з виробництва
та відпуску електроенергії.



У цілому по Компанії ви-
роблено 90,5 млрд. кВт/
год. електроенергії, що на
1,1 млрд. кВт/год. більше,
ніж за 2010 рік. Планове
завдання з виробництва
електроенергії виконано на
102,9%. 

У минулому році до
Енергоринку було відпу-
щено 85,1 млрд. кВт/год.
електроенергії, що на 3,3%
більше від планового по-
казника.

За два місяці 2012 року
нами вироблено 16,3 млрд.
кВт/год. електроенергії, що
на 0,5 млрд. кВт/год. більше
від аналогічного періоду
2011 року. До Енергоринку
відпущено 15,5 млрд. кВт/
год., що більше минулоріч-
ного відпуску також на 0,5
млрд. кВт/год. А планове
завдання з виробництва
виконано на 100,5%, з від-
пуску — на 100,9%. 

Утримується позитив-
на динаміка у підвищенні
коефіцієнта використання
встановленої потужності,
який становив: за 2011 рік
— 74,5%, що на 0,9% ви-
ще показника 2010 року
(73,6%); за два місяці ни-
нішнього року — 81,8%,
що на 1,2% перевищує по-

казник відповідного періо-
ду 2011 року (80,6%).

У 2011 році сталося три
нещасні випадки, що на
один нещасний випадок
менше, ніж за 2010 рік. 

За два місяці 2012 року
не сталося жодного не-
щасного випадку виробни-
чого характеру.

Завдяки цілому комп-
лексу заходів і нашим спі-
льним зусиллям намітилася
стійка динаміка скорочення
порушень у роботі АЕС.
Так, упродовж 2011 року
сталося 15 облікових по-
рушень, що на 7 порушень
менше, ніж у 2010 році (22

порушення). З гордістю
відзначу, що це найнижчий
показник за всю історію
діяльності нашої Компанії.

За два місяця цього
року, як і за аналогічний
період 2011 року, сталося
три облікові порушення. 

Відповідно до класифі-
кації подій за шкалою INES
усі порушення оцінювали-
ся «0-м» рівнем і «поза
шкалою». 

Відповідними служба-
ми Компанії за всіма пору-
шеннями у роботі атомних
електростанцій були про-
ведені розслідування та
розроблені коригуючі за-
ходи. Ця робота, звичайно,
буде неперервно тривати.

Недовиробництво еле-
ктроенергії. Загальне не-
довиробництво електрое-
нергії за 2011 рік змен-
шилося порівняно з 2010
роком майже на 1,1 млрд.
кВт/год. і становило 30,9
млрд. кВт/год., з яких 24,9
млрд. кВт/год. — це плано-
ві зупинення для прове-
дення ремонтних робіт на
енергоблоках.

Стосовно недовироб-
ництва електроенергії че-
рез порушення в роботі
енергоблоків, то цей по-
казник скоротився порів-
няно з аналогічним періо-
дом 2010 року у 14 разів,
що, так би мовити, гово-
рить само за себе.

За 2011 рік виконано:
15 планово-попереджува-
льних, 14 поточних ремон-
тів і один  позаплановий.

Загальна тривалість
перебування енергоблоків
у ремонтах у 2011 році ста-
новила 1108 діб.

У 2012 році на 19
березня виконано три по-
точні ремонти та один капі-
тальний ремонт енергоб-
лока №  3 Запорізької АЕС,
ремонт якого вдалося ско-
ротити майже на 9 діб. 

Пожежна та ядерна
безпека. Завдяки вико-
нанню значного обсягу ро-

біт з підвищення рівня
протипожежного захисту
об’єктів атомної енергети-
ки, починаючи з грудня
2006 року пожеж у Ком-
панії не допущено.

За 2011 рік та два місяці
2012 року на атомних стан-
ціях не було зафіксова-
но випадків перевищення
контрольного рівня викидів
та скидів радіоактивних
речовин у довкілля, а також
не зареєстровано випадків
перевищення контрольно-
го рівня індивідуальної до-
зи опромінення персоналу.
Значення добових викидів
газоаерозольних радіоак-

тивних речовин АЕС протя-
гом останніх років не пере-
вищували у середньому 1%
від допустимих.

Радіаційні параметри,
що характеризують роботу
АЕС НАЕК «Енергоатом» за
2011 рік, не перевищували
нормативних значень, а
радіаційний захист персо-
налу та населення забезпе-
чувався на достатньому
рівні. Можна з упевненістю
сказати, що рівень безпеки
атомних станцій України від-
повідає вимогам національ-
ного законодавства та між-
народним рекомендаціям.

Програма підвищен-
ня безпеки. Відповідно до
плану-графіка реалізації
Комплексної програми на
2011 рік було заплановано
до виконання 40 заходів.
Виконано у 2011 році 38
заходів, з яких 7 достроко-
во. Виконання 9 заходів
перенесено на 2012 рік.

Орієнтовна вартість
Комплексної програми —
1,18 млрд. євро.

На сьогодні Комплекс-
на програма фінансується
лише за кошти Компанії.
Оскільки це високовит-
ратний проект, Компанія,
нагадаю, виступила ініціа-
тором отримання кредитів
ЄБРР/Євратом на реаліза-
цію заходів Програми.

Для отримання креди-
тів виконано великий об-
сяг робіт за європейськими
та українськими процеду-
рами, одержано погоджен-
ня відповідних міністерств
та відомств, розроблено
звіт про екологічну оцінку
проекту та проведено кон-
сультації з громадськістю. 

Техніко-економічне об-
ґрунтування проекту, звіт
про екологічну оцінку та
інші документи направлено
до Укрдержбудекспертизи
для здійснення відповідної
державної експертизи. Між-
народними експертами
RISKAUDIT експертиза Ком-
плексної програми вже
здійснена. 

Отримати кредит пе-
редбачається наприкінці
2012 року.

За 2011 рік по Комп-
лексній програмі освоєно
109,2% від річного плану
капіталовкладень на суму
1 млрд. 132,4 млн. грн., але
фінансування було ниж-
чим від запланованого
майже на 24% і становило
1 млрд. 166 млн. грн. 

На виконання Указу
Президента України від 12
травня 2011 року №   585/
2011 та п.2 постанови
Колегії Держатомрегулю-

вання України від 19 травня
2011 року Компанією вико-
нана цільова позачергова
оцінка стану безпеки дію-
чих АЕС, включаючи пере-
вірку їх сейсмостійкості.

У листопаді 2011 року
на розширеній Колегії Дер-
жатомрегулювання за учас-
тю Громадської ради при
Держатомрегулюванні за
результатами публічного
обговорення було схвалено
в цілому виконання НАЕК
«Енергоатом» цільової по-
зачергової оцінки стану
безпеки діючих АЕС. 

Як уже зазначалося, до
«Комплексної (зведеної)

програми підвищення без-
пеки енергоблоків АЕС
України» були включені до-
даткові заходи за резуль-
татами поглибленої оцінки
ядерної безпеки україн-
ських АЕС.

19—21 березня 2012
року запланована місія
незалежних експертів Єв-
ропейської групи регуля-
торів ядерної безпеки
(ENSREG) з метою узгод-
ження деяких питань На-
ціональної доповіді України
з виконання «стрес-тестів»
АЕС, а також підготовки
остаточного звіту за під-
сумками незалежної між-
народної перевірки ре-
зультатів стрес-тестів.

Продовження термі-
ну експлуатації енергоб-
локів українських АЕС.
На сьогодні, і я на цьому
постійно наголошую, — це
ключове завдання нашої
Компанії.

Ми вже маємо пози-
тивний досвід продовжен-
ня терміну експлуатації
двох рівненських енергоб-
локів. Зараз зусилля наших
спеціалістів зосереджені на
виконанні комплексу захо-
дів з продовження терміну
експлуатації енергоблоків 
№  1 і 2 Южно-Української
АЕС та двох запорізьких
енергоблоків.

Першочерговими і з
найвищим рівнем пріоритет-
ності є заходи на енергобло-
ці №    1 Южно-Української АЕС
у зв’язку із закінченням його
проектного терміну екс-
плуатації в грудні ниніш-
нього року.

Третього березня 2012
року на нараді у міністра
енергетики та вугільної про-
мисловості України Бойка
Ю.А. з питань продовження

терміну експлуатації енер-
гоблока №   1 ЮУАЕС за учас-
тю голови Держатомрегу-
лювання України Миколай-
чук О. А. було прийнято
рішення провести деталь-
ний аналіз можливості
виконання вимог Держа-
томрегулювання щодо реа-
лізації всіх заходів Комп-
лексної програми до кін-
ця продовження терміну
експлуатації в повному
обсязі та визначити три-
валість планово-попе-
реджувального ремонту у
2012  році енергоблока 
№   1 ЮУАЕС. Аналіз вже
виконано, найближчим ча-
сом буде прийнято рішен-
ня щодо строків прове-
дення планово-поперед-
жувального ремонту.

Ліцензований персо-
нал. У НАЕК «Енергоатом»
велика увага приділяється
підготовці ліцензованого
персоналу — це наша гор-
дість. Навчально-тренува-
льні центри атомних елек-
тростанцій щороку готують
60—80 кандидатів на от-
римання ліцензій. 

Завдяки нашим спіль-
ним зусиллям плинність
ліцензованого персоналу
цього року порівняно з
попереднім призупинилася.
На 1.03.2012 року серед
інших безпечну експлуата-
цію атомних енергоблоків
забезпечує 409 ліцензова-
них спеціалістів. Це рекор-
дне число за весь період
діяльності Компанії.

Інвестиційні проекти.
У Компанії на стадії реалі-
зації і підготовки перебуває
10 основних інвестиційних
проектів загальною вартіс-

тю 58,9 млрд. грн. У зв’язку
з інфляційними процесами
нова орієнтовна вартість,
за експертною оцінкою,
становить 60,2 млрд. грн.

Сьогодні фінансування
більшості інвестиційних про-
ектів Компанії здійснюється
тільки за рахунок власних
коштів. На 1 січня 2012 року
профінансовано капітальних
вкладень з початку реаліза-
ції інвестпроектів в обсязі 3
млрд. 62 млн. грн. За січень
2012 року інвестиційні про-
екти фактично профінансо-
вано на 181 млн. грн.

Шановні колеги!
Не буду детально зупи-

нятися на всіх наших інвес-
тиційних проектах, а лише
нагадаю, що найважливі-
шим і найбільш вартісним 
є інвестиційний проект з
будівництва енергоблоків 
№  3 та №   4 Хмельницької
АЕС. Це стратегічне зав-
дання державного рівня,
але, на жаль, сьогодні
Компанія змушена само-

тужки вирішувати практич-
но всі питання, пов’язані з
будівництвом цих блоків.
Така ситуація, звичайно,
негативно впливає на
темпи робіт і особливо на
фінансування цього про-
екту. Та все ж ми рухає-
мось уперед і сподіваємо-
ся на позитивні зрушення
після прийняття Верхов-
ного Радою України відпо-
відного закону. Із задово-
ленням поінформую вас,
що на засіданні колегії Дер-
жатомрегулювання 13 бе-
резня 2012 року схвалено
висновок державної експер-
тизи ядерної та радіаційної
безпеки щодо узгодження
матеріалів техніко-економіч-
ного обгрунтування.

Загальний позитивний
висновок комплексної екс-
пертизи ТЕО планується
отримати в кінці березня
цього року. 

Фінансово-економічні
показники Компанії. 2011
рік видався  надзвичайно
складним для Компанії у
фінансовому плані, але сьо-
годні ми бачимо, що ниніш-
ній рік буде ще важчим. Та
все ж, попри хронічну недос-
татність фінансування, ми
забезпечили виконання не
лише наших виробничих
завдань, а й заходів, важли-
вих для безпеки та надійнос-
ті українських АЕС. 

Торік до Енергоринку
відпущено електроенергії на
суму 19,4 млрд. грн. (з ПДВ),
що на 20,5% більше, ніж за
2010 рік (16,1 млрд. грн.).
Розрахунки за цю електрое-
нергію становили 100% і
збільшилися порівняно з
2010 роком на 3,4 млрд. грн. 

За два місяці 2012 року
ми відпустили до Енер-
горинку товарної продукції
на суму 4,2 млрд. грн. (з
ПДВ), що на 39% більше,
ніж за аналогічний період
2011 року (3,0 млрд. грн.).
Але розрахунки за неї ста-
новили 89,9%, тобто ми
недоотримали з Енерго-
ринку 429,6 млн. грн. і спо-
дівання щодо погашення
цього боргу найближчим
часом примарні. 

Усього заборгованість
Енергоринку перед Ком-
панією, включаючи довгост-
рокову, на сьогодні стано-
вить 6 млрд. 202 млн. грн. 

Сплата податків. При
цьому Компанія залиша-
ється дисциплінованим і
найсумліннішим у державі
платником податків, розу-
міючи, що наші платежі до
бюджетів усіх рівнів є
основою для підтримки
уразливих верств насе-
лення та запорукою еконо-
мічної стабільності країни. 

У 2011 році до бюдже-
тів усіх рівнів сплачено 4,3
млрд. грн. та розрахунків
зі страхування — 1,3 млрд.
грн. Загальна сума спла-
чених платежів становила
5,6 млрд. грн., це 30% від
обороту. Порівняно з 2010
роком ця сума збільшила-
ся на 1 млрд. 442 млн. грн.

Крім того, за 2011 рік при
митному оформленні пос-
тачання свіжого ядерного
палива сплачено ПДВ у роз-
мірі 948,6 млн. грн., тобто до
бюджетів усіх рівнів сплаче-
но майже 7 млрд. грн.

За два місяці 2012 року
загальна сума сплачених
платежів до бюджетів усіх
рівнів та розрахунків зі
страхування становила 1,3
млрд. грн. Порівняно з ана-
логічним періодом ми-
нулого року вона збільши-
лась на 337 млн. грн. Крім
того, за митне оформлення
постачання СЯП сплачено
ПДВ у розмірі 179 млн грн.

Виробнича собівар-
тість електроенергії. За
2011 рік вона становила
11,4 млрд. грн., що на
479,6 млн. грн. менше від
запланованої на 2011 рік. 

Цього року нам вдаєть-
ся утримувати цей показ-
ник нижче від заплановано-
го рівня. Так, за два місяці
2012 року виробнича собі-
вартість електроенергії
АЕС становила 1,8 млрд.
грн., що на 328,6 млн. грн.
менше від запланованої. 

Чистий прибуток. За
2011 рік він становив 2 382,9
млн. грн., що на 1 546,8 млн.
грн. більше, ніж 2010 року.
Такий фінансовий результат
є одним із найвищих за всю
історію роботи Компанії. 

Обсяг капітальних вкла-
день за 2011 рік становив 1
978,9 млн. грн. (за 2010 рік
— 1 787,2 млн. грн.).

Обсяг капітальних вкла-
день за два місяці 2012 року
становив 98,1 млн. грн.

Фінансування капіта-
льних вкладень. За 2011
рік профінансовано капі-
тальних вкладень на суму 1
905,7 млн. грн. (за 2010 рік
— 1 701,7 млн. грн.).

(Закінчення 
на 4—5-й стор.)
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

За два місяці 2012 року
профінансовано капіталь-
них вкладень на суму 361,3
млн. грн. 

Виконання житлової
програми. Незважаючи
на складну фінансово-еко-
номічну ситуацію в країні
та відсутність у встановле-
ному НКРЕ тарифі коштів
на житлове будівництво,
Компанія знайшла можли-
вість продовжувати фінан-
сування будівництва житла
для працівників відокрем-
лених підрозділів Компанії. 

Загальна черга праців-
ників, які потребують по-
ліпшення житлових умов,

на 1.03.2012 року, за опе-
ративними даними, налі-
чує 5013 осіб, що стано-
вить близько 15% від
середньооблікової чисе-
льності штатних працівни-
ків Компанії.

Фактичні витрати на
фінансування будівництва
житла за 2011 рік станови-
ли 26,1 млн. грн., капіта-
ловкладень виконано на
суму 42,6 млн. грн.

У 2011 році велися ро-
боти на таких об’єктах жит-
лового будівництва: ЗАЕС
— житловий будинок №   155
та 155-а (добудований
майже на 95%); РАЕС — 
№   412/3 (на 32 квартири),
412/4 (на 35 квартир), 423
(на 49 квартир); ХАЕС — 
№     505 (друга черга), 508
(1-ша секція здана в екс-
плуатацію) і ЮУАЕС — жит-
ловий будинок №    6.

У листопаді 2011 року 
в Кузнецовську відбулося

урочисте відкриття рекон-
струйованого сімейного
гуртожитку Рівненської
АЕС. За попередні два
роки проведено капітальну
реконструкцію будинку з
оновленням інженерних
споруд, заміною вікон на
склопакети, оздобленням
фасаду новими матеріала-
ми.

У 2012 році планується
ввести 5850 м2 житла в
Енергодарі для працівни-
ків Запорізької АЕС (буді-
вельні роботи на цьому
об’єкті сьогодні виконано
на 95 %).

За два місяці 2012 року
житлове будівництво у міс-
тах-супутниках атомних
електростанцій, за опера-
тивними даними, було про-
фінансовано на 2,3 млн.
грн., виконано капіталовк-
ладень на суму 2,6 млн.
грн.

Фінансування соці-
ального розвитку. Роз-
рахунковим кошторисом
витрат на соціальний роз-
виток НАЕК «Енергоатом»
було передбачено:  на
2011 рік — 303,1 млн. грн.,
фактичні витрати станови-
ли  297,2 млн. грн.;  на
2012 рік — 353, 9 млн. грн.,
фактичні витрати за два
місяці 2012 року, за очіку-
ваними даними, станов-
лять 62,8 млн. грн. Тобто
за два місяці 2012 року
витрати на соціальний
розвиток збільшено на 19,1
млн. грн., або на 43,7%
порівняно з аналогічним
періодом 2011 року. 

Потрібно визнати, що в
умовах фінансово-еконо-
мічної кризи адміністраці-
єю Компанії було вжито
всіх можливих заходів для
виконання кошторису вит-
рат і пошуку додаткових
джерел фінансування со-
ціального розвитку з ме-
тою недопущення його
зниження порівняно з ми-
нулими роками.

Утримання об’єктів
ЖКГ, соціально-культур-

ного призначення. Ком-
панія також утримує деякі
об’єкти непромислової
сфери та соціально-ку-
льтурного призначення в
містах-супутниках АЕС.
Фактичні витрати за цим
напрямом у 2011 році ста-
новили 124,3 млн. грн., що
відповідає 100% витрат,
передбачених коштори-
сом на утримання об’єктів
ЖКГ, СКП. 

Фактичні доходи від
діяльності об’єктів соці-
альної сфери за 2011 рік
становили 19,1 млн. грн.
Це проблема взагалі для
Компанії, яку ми постійно
розглядаємо на балансо-
вих комісіях, ми наражає-
мося через це на сувору
критику з боку контролюю-
чих органів.

Витрати за два місяці
2012 року на утримання
об’єктів ЖКГ, СКП  станов-
лять 29,4 млн. грн. (за два

місяці 2011 року — 16,8
млн. грн).

За оперативними да-
ними, доходи від діяльності
об’єктів соціальної сфери
(часткове відшкодування
витрат від діяльності щодо
утримання і експлуата-
ції об’єктів житлово-кому-
нальної і соціально-культур-
ної сфери) за два місяці
2012 року становлять ли-
ше 2,1 млн. грн. 

Відрахування профко-
му. У 2011 році грошові
кошти на культурно-масову,
фізкультурну і оздоровчу
роботу перераховувалися
профспілковому комітету
Компанії в обсязі 1,5% від
фонду оплати праці. 

У кошторисі витрат на
соціальний розвиток НАЕК
«Енергоатом» на 2011 рік
ці відрахування передба-
чались у сумі 104,9 млн.
грн. Фактичні витрати за
2011 рік становили 105,4
млн. грн.

На 2012 рік відрахуван-
ня профкому відповідно до
спільного рішення від
10.01.2012 року №   1291 та
наказу ДП НАЕК «Енер-
гоатом» від 25.01.2012
року №  71 передбачені в
обсязі 1,7% від фактично-
го фонду оплати праці. За
два місяці поточного року
витрати становили 20,5
млн. грн. 

Треба підкреслити, що
свої зобов’язання Ком-
панія виконує належним
чином. У свою чергу про-
фкомами здійснюється ці-
лий комплекс заходів, спря-
мованих на оздоровлен-
ня, соціально-культурну та
спортивну діяльність, робо-
ту з молоддю та інші заходи.
Взагалі, що стосується заз-
начених відрахувань проф-
спілковому комітету, ми їх
будемо виконувати у запла-
нованому обсязі.

Соціальні пільги. У
2011 році кошторисом
витрат на соціальний роз-
виток для надання соці-
альних гарантій, пільг і

компенсацій були зат-
верджені кошти у розмірі
62,8 млн. грн. Витрати за
2011 рік становили 57,4
млн. грн.

Незважаючи на те, що
пенсійні виплати залиша-
ються суттєвим фінансо-
вим навантаженням на
соціальний бюджет, адмі-
ністрація Компанії й нада-
лі планує підтримувати
непрацюючих пенсіонерів
— колишніх її працівників
відповідно до положень
Колективного договору.
Зрештою, рішення, які з
цього питання будуть при-
йматися, — наша спільна
справа.

Торік щомісячну доп-
лату до державної пенсії
отримали 1835 колишніх
працівників Компанії  на
загальну суму 6,8 млн. 
грн. Одноразові виплати у
зв’язку з виходом на пен-
сію отримали 651 пенсіо-

нер  на загальну суму 29,2
млн. грн., що на 10,6 млн.
грн. менше порівняно з
2010 роком. Це обумовле-
но зменшенням кількості
працівників, звільнених з
ДП НАЕК «Енергоатом».
Фактичні виплати колиш-
нім працівникам-пенсіоне-
рам Компанії за 2011 рік
становили 36 млн. грн. 

За два місяці 2012 року
щомісячну доплату до дер-
жавної пенсії встановили
2163 колишнім працівни-
кам Компанії  на загальну
суму 1,5 млн. грн. Од-
норазові виплати у зв’язку
з виходом на пенсію, за
оперативними даними, от-
римали 89 осіб на загальну
суму 4,9 млн. грн, що на
1,9 млн. грн. менше від
аналогічних витрат за два
місяці 2011 року. Це обу-
мовлено зменшенням кіль-
кості працівників, звільне-
них з НАЕК «Енергоатом». 

За оперативними да-
ними, щомісячні доплати
та одноразові виплати
колишнім працівникам-
пенсіонерам Компанії за
два місяці 2012 року ста-
новитимуть 6,4 млн. грн.

Витрати на оздоров-
лення працівників. Са-
наторно-курортним ліку-
ванням у 2011 році скорис-
талося 13 496 працівників
Компанії, фінансування
становило 57,7 млн. грн.,
що на 4,2 млн. грн. більше
від показників фінансуван-
ня за 2010 рік. 

Крім того, у 2011 році
було оздоровлено 4 721
дитину працівників відок-
ремлених підрозділів Ком-
панії на суму 16,9 млн. грн. 

Санаторно-курортним
лікуванням з початку 2012
року скористалися 1183
працівники Компанії, фі-
нансові витрати на цю
оздоровчу кампанію ста-
новлять 5,0 млн. грн. З
метою санаторно-курорт-
ного лікування та оздоров-
лення дітей шкільного віку
працівників Компанії у ди-
тячих оздоровчих таборах
та установах, за оператив-
ними даними, було виділе-
но 116,6 тис. грн. та оздо-
ровлено 18 дітей. 

Оплата праці. Про-
тягом 2011 року викорис-
тання фонду оплати праці
здійснювалося в межах
запланованого фонду оп-
лати праці: з 1 квітня та з 1
червня 2011 року було
збільшено мінімальну мі-
сячну тарифну ставку (ок-
лад) для працівників НАЕК
«Енергоатом» на 2% і 1,8%
відповідно. Крім того, з
метою виконання пункту
13 протоколу апаратної
наради під головуванням
міністра енергетики та
вугільної промисловості
України Бойка Ю. А. від
23.05.2011 року №  17 та
наказу Міненерговугілля
від 6.06.2011 року №   188
було  збільшено розмір
тарифних ставок (окладів)
щомісячно з липня на 2%.

Преміювання за резу-
льтатами роботи у 2011
році проводилося залежно
від фінансових можливос-
тей кожного відокремле-
ного підрозділу, розмір
поточної премії встанов-
лювався самостійно. У
березні 2011 року було
проведено нарахування та
виплату винагороди за під-
сумками роботи за 2010
рік.

У жовтні 2011 року з
метою заохочення праців-
ників Компанії з нагоди
святкування 15-річчя ство-
рення НАЕК «Енергоатом»
було проведено одноразо-
ве преміювання працівни-
ків Компанії.

Середня заробітна пла-
та персоналу Компанії за

2011 рік становила понад
6884 грн. за місяць і зрос-
ла порівняно з аналогіч-
ним періодом 2010 року на
14,6%.

У 2012 році ми підви-
щили мінімальну тарифну
ставку (оклад) для праців-
ників Компанії на 6,9% з 1
січня, а також щомісячно,
починаючи з 1 березня
2012 року, плануємо під-
вищення тарифної ставки
на 2%.

У лютому 2012 року
проведено нарахування та
виплату винагороди за
підсумками роботи за
2011 рік, так звану 13-ту
зарплату.

Крім того, у 2012 році
встановлено мінімальну
місячну тарифну ставку
(оклад) для працівників
непромислового персона-
лу, які частково задіяні в
основному виробництві, у
розмірі 0,775 мінімальної
тарифної ставки (окладу)
промислово-виробничого
персоналу.

Виплачується працівни-
кам Компанії матеріальна
допомога на оздоровлення
у зв’язку з відпусткою у
розмірі посадового окладу
(тарифної ставки) на 1
січня 2012 року (у збільше-
ному розмірі порівняно з
2011 роком).

До святкових та юві-
лейних дат працівники
Компанії нагороджуються
відзнаками та грамотами
ДП НАЕК «Енергоатом» з
виплатою грошової вина-
городи відповідно до по-
ложень про нагороди. 

За 2011 рік нагородже-
но 1 369 працівників НАЕК
«Енергоатом», за два міся-
ці 2012 року — 317 праців-
ників. 

Підсумовуючи вищена-
ведене, думаю, що ми з
Олексієм Васильовичем
Личом маємо підстави
запевнити, що адміністра-
ція та профспілковий комі-
тет Компанії повною мірою
виконують взяті на себе
згідно з Колективним до-
говором зобов'язання по
соціальних гарантіях для
персоналу та пенсіонерів
Компанії. Співпраця адмі-
ністрації Компанії та проф-
спілкового комітету відбу-
вається в атмосфері цілко-
витої довіри та взаємного
порозуміння, що, звичай-
но, сприяє втіленню в
життя пріоритетних соці-
альних програм і створен-
ню в містах-супутниках
АЕС здорового мікроклі-
мату. А це, у свою чер-
гу, дозволяє працівникам
концентрувати максимум
уваги на безпеці експлуа-
тації атомних електростан-
цій та виконанні всіх пла-
нових завдань.

У ході обговорення
звітної доповіді слово взяв
голова організації молоді
первинної профорганізації
ВП «Рівненська АЕС» Сер-
гій Омелянець:

— Хотілося б, насам-
перед, подякувати проф-
спілковому комітету ДП
НАЕК «Енергоатом» за ту
підтримку, що відбувалася
впродовж цих п’яти років.
Усі заходи профспілкової
молоді на місцях були про-

фінансовані і виконані
вчасно. Сподіваюся, що
наступні п’ять років проф-
спілковий комітет також
плідно співпрацюватиме з
молоддю, тим паче що у
молоді, справді, є пробле-
ми, які потрібно розв’язу-
вати, — це, насамперед,
забезпечення житлом, ка-
р’єрне просування.

Запитання до прези-
дента НАЕК «Енергоатом» і
відповідь на нього:

—  Чи буде здійснюва-
тися корпоратизація Ком-
панії і коли саме?

— Сьогодні ми знахо-
димося на початку цього
шляху, якому має передува-
ти низка процедур — нор-
мативного плану, оцінка
активів Компанії, форму-
вання статутного фонду
тощо. Сама по собі корпо-
ратизація не означає, що
Компанія якимось чином
буде приватизована. Йде-
ться тільки про зміну орга-
нізаційної форми. Нага-
даємо, що сьогодні, відпо-
відно до Господарського
кодексу України, Компанія
працює як державне уні-
тарне, комерційне підпри-
ємство зі своїми законо-
давчими особливостями,
які мають як позитивні, так
і негативні моменти.

Корпоратизація перед-
бачає перетворення такого
підприємства на державну
акціонерну компанію, тоб-
то 100% акцій все одно
залишатимуться в Компа-
нії, змінюватиметься лише
форма управління Компа-
нією, що досить тривалий у
часі процес.

Зважаючи на таке ко-
лективне запитання, є ін-
ша, так би мовити, його
складова. Чи не станеться
так, що наші сервісні під-
приємства отримають при
цьому статус юридичної
особи і персонал виводи-
тиметься за рамки Ком-
панії? Моє бачення цього
питання — весь персонал
Компанії залишається у
складі чи відокремлених
підрозділів, чи у сегменті
інших структурних оди-
ниць, статус яких буде змі-
нено, але це буде основна
компонента Компанії.

Що нам дає корпора-
тизація? Знову ж таки, на
мій погляд, вона, найпер-
ше, нам дає можливість
дещо по-іншому, у кращий
бік, працювати із зарубіж-
ними партнерами.

Можливо, під час змін
виникатимуть якісь нега-
тивні процеси, ми їх мак-
симально враховуватиме-
мо з тим, щоб запобігти
цьому. Якщо говорити про
позитив, то, відомо, що у
комуністичному Китаї всі
державні компанії працю-
ють не як унітарні (унітарний
— єдиний, той, що стано-
вить єдине ціле (Сучасний
словник іншомовних слів.
К. 2006.  — Прим. ред.)
державні підприємства, а
в статусі державних акціо-
нерних компаній. Це знач-
но розширює їхній простір
для діяльності. Звичайно,
на цьому шляху можливі
якісь неузгодженості, ри-
зики, небезпеки, ми разом

5 квітня 2012 року4 №14 (592)

IV ЗВІТНО-ВИБОРНА ПРОФСПІЛКОВА КОНФЕРЕНЦІЯ ППО ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

ЕНЕРГІЯ ПОЧИНАЄТЬСЯ ЗІ СТАВЛЕННЯ ДО АТОМНИКА ЕНЕРГІЯ ПОЧИНАЄТЬСЯ ЗІ СТАВЛЕННЯ ДО АТОМНИКА 



5 квітня 2012 року 5№14 (592)

IV ЗВІТНО-ВИБОРНА ПРОФСПІЛКОВА КОНФЕРЕНЦІЯ ППО ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

з вами всі ці питання вирі-
шуватимемо. У цілому та-
кі перетворення відпові-
дають сучасним вимогам
часу.

Інформація за темою
Президент України Вік-

тор Янукович доручив
Кабінету Міністрів і Мініс-
терству енергетики та ву-
гільної промисловості іні-
ціювати корпоратизацію
Національної атомної
енергогенеруючої компа-
нії «Енергоатом» і Наці-

ональної енергетичної
компанії «Укренерго».

Про це йдеться в На-
ціональному Плані дій на
2012 рік із впровадження
програми економічних ре-
форм на 2010—2014 ро-
ки, затвердженому Указом 
№    187 від 12 березня.

Уряд має  надати на
розгляд Верховній Раді
відповідні зміни до зако-
нодавства.

Відповідно до дору-
чення, після прийняття
зазначених ініціатив пар-
ламентом, корпоратиза-
ція компаній має бути
завершена протягом 9
місяців.

— Юрію Олександро-
вичу, на РАЕС уведено в
дію 4-й блок, продовжено
термін експлуатацій 1-го і
2-го енергоблоків, а кіль-
ка важливих соціальних
об’єктів, які є на території
«атомного» міста, замо-
рожені?

— Не так давно у Куз-
нецовську ми вручали
ключі для квартир в онов-
леному гуртожитку і на
нараді безпосередньо у
місті визначили чотири
пріоритетних об’єкти, про
які йдеться,  і намітили
план їх фінансування. Цьо-
го року, у принципі, буде
виділено відповідні асиг-
нування, але ми зараз
перебуваємо у скрутній
ситуації, коли у Компанії
зняли з тарифу 1 млрд.
300 млн. грн. Тож усі наші
ліміти фінансування поле-
тіли у тартари. Сьогодні,
справді, дуже важко,
проте ми не скасовували
плани уведення в екс-
плуатацію згаданих чоти-
рьох об’єктів  як першо-
чергових, бо на РАЕС
таких важливих об’єктів
набагато більше. Ми ду-
маємо над тим, у який
спосіб це зробити.

По завершенні запи-
тань голова профкому
Компанії подякував пре-
зиденту «Енергоатома»
за відповіді і підкрес-
лив, що корпоратизація,
справді, назріла і погляд
керівника Компанії на цей
процес збігається з проф-
спілковою думкою, але є
застереження стосовно
того, хто управлятиме
таким реформуванням.
Сподіваємося, що ми
займатимемося корпора-
тизацією спільно, зазна-
чив Олексій Лич.

Голова профкому від-
повів також на запитання 

з приводу зменшення з
1,5% на 0,3% відраху-
вань з фонду оплати пра-
ці підприємства, згідно з
рішенням НКРЕ, зокре-
ма, він зазначив, що сьо-
годні до відповідних най-
вищих владних інстанцій
направлено відповідні
звернення. Зараз отри-
мано відповідь тільки з
адміністрації Президента
України, де повідомляєть-
ся про те, що профспілко-
вий запит передано для
реагування Кабінету Мі-
ністрів України. 

Далі пролунало таке
запитання. За рішенням
конференції трудового
колективу підвищення за-
робітної плати непромпер-
соналу визначено пое-
тапно — з 0,85% до 0,9%.
На 2012 рік планувалося
збільшення зарплати цій
категорії працівників на
0,8%, але згідно зі спільним
рішенням зростання відбу-
лося на 0,775%. Чому не
виконується рішення тру-
дового колективу?

— Рішенням конфе-
ренції передбачалося та-
ке збільшення впродовж
дії Колективного договору
на 2012—2013 роки на 5%
і доведення цього показ-
ника до 0,9%. Отож, поді-
ливши зазначену вже циф-
ру на два, вийшло по 2,5%.

— У нас така дилема, —
звернувся з трибуни кон-
ференції до Олексія Лича
голова одного із цехкомів
енергоремонтного підп-
риємства ВП «Рівненська
АЕС» Володимир Фісько.
— ЕРП станції загалом
налічує 1880 осіб, членів
профспілки, це десять це-
хів, тож має бути єдиний
голова профорганізації
ЕРП, звільнений для вико-
нання своїх громадських
обов’язків. Чи я не правий?
(Від присутніх у залі лунає
жваво: «Не правий!..»)

Зважаючи на те, що до
мене було звернення, мо-
вив голова профкому Ком-
панії, відповім, що це
справа вашої профспілко-
вої організації — самостій-
но визначати структуру,
чисельність, штатний роз-
пис. Згори таке питання не
вирішується. Якщо просто
від себе сказати, то я на
вашому боці. Справді,
енергоремонтники повин-
ні мати єдине профспілко-
ве керівництво.

Учасники конферен-
ції одноголосно визнали
роботу профспілкового
комітету Компанії за оз-
начений період задові-
льною, затвердили звіт
ревізійної комісії та ви-
конання кошторису за
2011 рік. 

Делегати поважного
зібрання одноголосно
довірили Олексію Ва-
сильовичу Личу очолюва-
ти профком первинної
профспілкової організації
ДП НАЕК «Енергоатом» на
наступні п’ять років.

Довідка: Первинна
профспілкова організація
ДП НАЕК «Енергоатом»,
яка утворена 18 лютого
1998 року, сьогодні є най-
потужнішою профструк-
турою Атомпрофспілки
України, об’єднує 14 пер-
винних профланок ві-
докремлених підрозділів
Компанії з чисельністю
співчленів профспілки —
більш як 35,7 тисячі осіб.
Основним видом їх  дія-
льності є експлуатація,
обслуговування та ре-
монт технологічного об-
ладнання вітчизняних
атомних електростанцій.

У профспілкових лавах
енергоатомівців перебу-
ває понад 6,2 тисячі неп-
рацюючих пенсіонерів.

Профспілкову організа-
цію Компанії від дня її ство-
рення очолює Олексій Ва-
сильович Лич, який з 2005
року також виконує функції
заступника Голови Атом-
профспілки України.

Лич О. В. народився 19
вересня 1955 року в с.
Тетерівське Іванківського
району на Київщині. Має
дві вищі освіти. За фахом
— економіст, магістр між-
народного менеджменту.
На профспілковій роботі з
1989 року. Заслужений
енергетик України, кава-
лер ордена «За заслуги» III
ступеня, а також удостоє-
ний багатьох відомчих і
вищих церковних нагород.

Було обрано новий
склад профкому Компанії
у кількості 22 осіб, реві-
зійної комісії — чотири
особи. Затверджено бюд-
жет профспілкового комі-
тету на 2012 рік.

З обговорених на кон-
ференції питань прийнято
відповідну постанову.

За активну участь у вирі-
шенні статутних завдань
Атомпрофспілки у сфері
захисту трудових прав і
соціальних гарантій членів
профспілкової організації
під бухливі оплески при-
сутніх голова профкому 
Компанії вручив нагороди
профспілкового комітету
ДП НАЕК «Енергоатом» ве-
ликій групі спілчан.

Фотоінформація
Миколи ВАРЧИНОГО

ПОСТАНОВА 
IV звітно-виборної профспілкової конференції

ДП НАЕК «Енергоатом»
20 березня 2012 року м. Київ

Заслухавши та обговоривши звіт профспілкового
комітету ДП НАЕК «Енергоатом» за період з квітня
2007 року по березень 2012 року конференція відмі-
чає позитивні зрушення щодо захисту трудових та
соціально-економічних інтересів працівників ДП
НАЕК «Енергоатом». 

У звітному періоді було досягнуто підвищення
реальних доходів працівників Компанії.

Протягом 2007—2011 років середньомісячна
заробітна плата персоналу ДП НАЕК «Енергоатом»
збільшилася з 2687 грн. до 6884 грн., або на 256,2
відсотка.

Санаторно-курортне лікування та оздоровлення
персоналу Компанії і їхніх дітей збільшило якісні
показники. 

З кожним роком збільшується кількість перемог
наших працівників та вихованців ДЮСШ у чемпіона-
тах, Кубках світу, Європи, всеукраїнських турнірах та
інших престижних спортивних змаганнях, що є яскра-
вою пропагандою спорту в містах-супутниках АЕС.

Тісна співпраця профспілкового комітету та адмі-
ністрації Компанії по організації та проведенню захо-
дів молоді сприяла підвищенню престижності роботи
в ядерній енергетиці.

Заслуговує на увагу співпраця з міжнародною
громадською організацією інвалідів Чорнобиля
«Промінь 5-2», яка об’єднує інвалідів, що отримали
гостру променеву хворобу в перші години аварії на
ЧАЕС, та вдів загиблих і померлих.

Виходячи з вищенаведеного, конференція
ПОСТАНОВЛЯЄ:

1. Звіт про роботу профспілкового комітету ДП
НАЕК «Енергоатом» взяти до відома.

2. Акт ревізійної комісії первинної профспілкової
організації ДП НАЕК «Енергоатом» — затвердити.

3. Виконання кошторису витрат профспілкового
комітету ППО ДП НАЕК «Енергоатом» за 2011 рік —
затвердити.

4. Інформацію Президента ДП НАЕК «Енергоатом»
взяти до відома.

5. Роботу профспілкового комітету ДП НАЕК
«Енергоатом» визнати задовільною.

6. Обрати Лича Олексія Васильовича головою
первинної профспілкової організації державного під-
приємства «Національна атомна енергогенеруюча
компанія «Енергоатом».

7. Обрати членами профспілкового комітету пер-
винної профспілкової організації ДП НАЕК «Енерго-
атом» на 2012—2017 роки за принципом прямого
делегування з правом відкликання та заміни:
Захарова Миколу Федоровича, голову профкому
ППО ВП ЗАЕС; Здравчева Івана Івановича, заступни-
ка голови профкому ППО ВП ЗАЕС; Леонтьєва Ігоря
Васильовича, провідного інженера цеху теплової
автоматики та вимірювання ВП ЗАЕС; Кравчука
Романа Володимировича, начальника зміни блока ВП
ЗАЕС; Ульянову Олену Володимирівну, начальника
відділу соціального розвитку ВП ЗАЕС; Жалдака
Віктора Петровича, голову цехкому енергоремонтно-
го цеху ВП ЮУАЕС; Макану Валерія Єфимовича, про-
відного інженера цеху теплової автоматики та вимі-
рювання ВП ЮУАЕС; Лещотного Володимира
Івановича, голову профкому ППО ВП ЮУАЕС;
Сніткова Сергія Михайловича, заступника голови
профкому ППО ВП ЮУАЕС; Кулікова Андрія
Володимировича, майстра електроцеху ВП ЮУАЕС;
Мельника Івана Михайловича, голову профкому ППО
ВП РАЕС; Халандач Тетяну Степанівну, інженера з
організації та нормування праці ВП РАЕС; Васильєву
Тетяну Василівну, електрослюсаря цеху теплової

автоматики та вимірювання ВП РАЕС; Островного
Сергія Івановича, начальника зміни реакторного цеху
ВП РАЕС; Гука Михайла Володимировича, голову
профкому ППО ВП ХАЕС; Міщенка Дмитра
Валерійовича, заступника начальника по роботі з
персоналом енергоремонтного підрозділу ВП ХАЕС;
Данилюка Андрія Васильовича, начальника зміни
енергоблока ВП ХАЕС; Лавріченка Івана Івановича,
голову профкому ППО ВП АРС; Поліхранова Віктора
Пантелійовича, голову профкому ППО ВП АЕМ;
Лапіна Юрія Петровича, голову профкому Дирекції
ДП НАЕК «Енергоатом»; Хомича Олександра
Миколайовича, голову Ради молоді профкому ППО
ДП НАЕК «Енергоатом», а також за посадою: Лича
Олексія Васильовича, голову профкому ППО ДП
НАЕК «Енергоатом»

8. Обрати ревізійну комісію первинної профспіл-
кової організації ДП НАЕК «Енергоатом» на 2012—
2017 роки у складі: Балаян Антоніна Захарівна,
головний бухгалтер профкому ВП ХАЕС; Вихватень
Олена Іванівна, головний бухгалтер профкому ВП
РАЕС; Клімова Олена Валентинівна, економіст ВП
ЮУАЕС; Приходько Надія Василівна, голова ревізій-
ної комісії ППО ВП ЗАЕС.

8.1. Доручити новообраному складу ревізійної
комісії на своєму першому організаційному засіданні
обрати голову ревізійної комісії первинної профспіл-
кової організації ДП НАЕК «Енергоатом».

9. Затвердити кошторис витрат профспілкового
бюджету на 2012 рік. 

9.1. Запропонувати президенту ДП НАЕК «Енерго-
атом» погодити кошторис витрат ППО ДП НАЕК
«Енергоатом» на 2012 рік.

9.2. Надати право профспілковому комітету ППО
ДП НАЕК «Енергоатом» вносити зміни до кошторису
за напрямами роботи з урахуванням фінансової
ситуації.



Київська міська асоціа-
ція ветеранів-підводників
була заснована на загальних
зборах ветеранів підводного
флоту 5 березня 2002 року і
зареєстрована у Міністерст-
ві юстиції України 10 червня
того ж року. Ініціаторами її
створення виступили ко-
лишній командувач Війсь-
ково-морських сил України
віце-адмірал Володимир Ге-
расимович Безкоровайний,
колишні командири страте-
гічних підводних ракетонос-
ців капітани першого рангу
Олександр Іванович Самох-
валов, Олександр Вікторо-
вич Кузьмін та інші.

Від дня створення кіль-
кість членів асоціації переви-
щила 260 осіб. Серед них
адмірали, офіцери, мічмани,
старшини і матроси, дружини
і діти підводників, інженери та

конструктори, учасники Вели-
кої Вітчизняної війни і бойових
дій, учасники багаторічної
«холодної» війни на морі.

Прийом з нагоди 10-річ-
чя асоціації відбувся у бу-
динку Київської міської дер-
жадміністрації усередині
березня. На урочитості було
запрошено понад 150 людей,
приїхали також гості із Запо-
ріжжя, Миколаєва, Харкова,
Одеси та інших міст.

Голова асоціації ветера-
нів-підводників капітан 1
рангу Володимир Васильо-
вич Голованов поздоровив
підводників з десятиріччям
їх громадської організації та
подякував керівництву місь-
кадміністрації за сприяння у
роботі. 

На запрошення киян із
Запорізької області, з міста
Енергодара для участі у при-

йомі приїхали і представники
тамтешньої громадської ор-
ганізації ветеранів Війсь-
ково-морського флоту «Екі-
паж», працівники Запорізької
АЕС капітан 2 рангу Іван
Іванович Сердюк та капітан 3
рангу Роман Володимирович
Кравчук. Обидва вони свого
часу закінчили Севастополь-
ське вище військово-морське
інженерне училище, яке готу-
вало для підводного фло-
ту фахівців з експлуатації 
та обслуговування атомних
енергетичних установок.

Минули роки і офіцери,
відслуживши своє на під-
водних човнах Північного
флоту, були звільнені у за-
пас.  Постало питання — чим
далі займатися і як бути.

І. І. Сердюк, уроженець
Запоріжжя, повернувся з сі-
м’єю додому і довго не роз-
думував — запропонував
свої послуги керівництву
атомної станції. Там знання і
досвід колишнього підводни-
ка врахували, на роботу при-
йняли, але тільки на робочу
посаду. Військова дисциплі-
на, точність і пунктуальність у
роботі далися взнаки, з ча-

сом Іван Іванович отримував
підвищення і на сьогодні вже
обіймає відповідальну поса-
ду заступника начальника
експлуатаційного підрозділу,
тривалий період є активним
учасником профспілкової
роботи у рамках ЗАЕС, НАЕК
«Енергоатом» і Атомпрофс-
пілки в цілому. 

У певних випадках заз-
вичай заведено говорити,
що «діти пішли по стопах
батька», особливо це сто-
сується вибору професії
синами, але у Івана Сердюка
одна із трьох доньок Мілана
теж обрала професію спе-
ціаліста-ядерника, закінчила
той же навчальний заклад,
що і він (тепер це — Севас-
топольський національний
університет ядерної енергії
та промисловості) і вже пра-
цює на атомній станції за
фахом. 

Р.В. Кравчук сам із Рів-
ненської області, дружина —
з Донецької, але з далекої
Півночі життєві шляхи-дороги
теж привели їх у Енергодар.
Романа Володимировича
працювати на станцію при-
йняли і теж на робітничу

посаду. До цього теж спо-
чатку уважно придивлялися,
вивчали, а потім надали
можливість кар’єрного рос-
ту. На сьогодні він обіймає
посаду начальника зміни
одного з енергоблоків стан-
ції, очолює цехову профспіл-
кову організацію, як і І. І.
Сердюк, є членом ЦК Атом-
профспілки.

У розмові з автором цих
рядків офіцери запасу вис-
ловили задоволення своєю
піляслужбовою долею. На
запитання, хто ж надав їм
житло — держава чи вій-
ськове відомство, обидва

відповіли, що цю таку болю-
чу для колишніх військових
проблему розв’язала стан-
ція. Запорізька АЕС на сьо-
годні — єдина із українських
АЕС, яка, хоч і не в тих обся-
гах, що раніше, але все ж
будує і надає житло своїм
працівникам. На цій мажор-
ній ноті можна і закінчити. 

Здоров’я і подальших ус-
піхів вам у роботі, побратими!

Володимир 
ПАШИНСЬКИЙ, 

ветеран Військово-
морського флоту,

член Національної пілки
журналістів України

Конкурс наукових до-
повідей серед молодих
працівників НАЕК «Енерго-
атом» пройшов у березні
в Києві. Він став фіналь-
ним етапом конкурсів, які
проводилися в лютому у
відокремлених підрозді-
лах Компанії. 

Традиційно конкурс
проходив за трьома нап-
рямами. У виробничому
змагалися 10 учасників, у
профспілковому — чоти-
ри, а в соціальному — три.
Вони представляли усі
українські АЕС, а також ВП
«Атомремонтсервіс» та ВП
НТЦ. Конкурсну комісію
очолювала виконавчий ди-
ректор з кадрів, праці та
соціальних питань НАЕК
Тетяна Алексєєва.

Приємно, що уже три
роки поспіль саме пред-

ставники Рівненської АЕС
здобувають призові міс-
ця. У 2010-му — Олек-
сандр Кратік і Микола
Парфьонов, у 2011-му —
Павло Кузнєцов (ХЦ) і
Олександр Пчелінцев, а у
2012-му — Юрій Губеня і
Павло Олещук.

Інженер служби ана-
лізу безпеки Юрій Губеня
участь у конкурсі науко-
вих доповідей взяв упер-
ше і одразу ж «влучив у
десятку». Тему своєї до-
повіді «Розрахункове об-
ґрунтування запасу часу
для приведення басейнів
витримки РАЕС в безпеч-
ний стан на випадок
повного знеструмлення
станції» вибрав не випад-
ково. Після аварії на
Фукусімі ВАО АЕС опуб-
лікувала рекомендації,

відповідно до яких пот-
рібно було розрахувати
час до закипання ба-
сейнів витримки у разі
знеструмлення енергоб-
локів АЕС. Цією роботою
Юрій разом з колегами
займався впродовж кіль-
кох місяців, а результати
згодом представив на
конкурсі. 

Черговий електрос-
люсар цеху теплової ав-
томатики і вимірювань
Павло Олещук підготував
свою наукову роботу за
профспілковим напря-
мом. Павло уже кілька
років є активним проф-
спілковим активістом.
Довгий час обіймав по-
саду заступника голови
організації молоді РАЕС,
а віднедавна він — голова
Організації молоді Атом-
профспіки. Тож профспіл-
кову роботу знає зсере-
дини. Тема його доповіді
— «Інформаційна політи-
ка молодіжних профспіл-
кових організацій АЕС Ук-
раїни на прикладі ОМ
РАЕС» — уже знайшла
практичне втілення. Мо-
лодіжна організація ППО
РАЕС має власні веб-
сайт, логотип, банер, її
заходи активно висвіт-
люються у ЗМІ. Сьогод-
ні робота, яку розпочав
П.Олещук, триває.

У чому ж успіх рівнен-
ських атомників на кон-
курсі наукових допові-
дей? По-перше, у дуже
високому рівні підготов-
ки практично усіх конкур-
сантів. По-друге, біль-
шість із запропонованих

робіт уже підтвердили
свою актуальність на
практиці. По-третє, на
Рівненській АЕС до орга-
нізації конкурсу дуже
серйозно підходять і ад-
міністрація, і профспіл-
ковий комітет станції.

— Без розуміння та
підтримки організаторів
конкурсантам було б
важко, — зазначає П.Оле-
щук. — Однак члени журі
на Рівненській АЕС дуже
серйозно ставляться до
своєї суддівської ролі.
Вони не лише намага-
ються відбирати для
участі у всеукраїнському
конкурсі, справді, най-
кращі роботи, а й дають
конкурсантам слушні по-
ради: де ще потрібно
попрацювати, як краще
представити свою допо-
відь, на що звернути
увагу. Таким чином на
РАЕС виник справжній
тандем учасників та суд-
дів конкурсу. Мета остан-
ніх — не розкритикувати
когось, а навпаки —
знайти найкращих, під-
тримати, дати поштовх
для подальшого розвит-
ку. 

— Участь і перемога у
конкурсі наукових допо-
відей — це не лише мате-
ріальна винагорода, а й
суттєвий поштовх до
професійного зростання,
— додає Ю.Губеня. —
Конкурс дає змогу моло-
дому спеціалісту реалізу-
вати свій потенціал, від-
шліфувати навики, набути
нового досвіду.

Іванна КОВБ
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У ЛІТОПИСЦІВ РАЕС — ЗНАЧНА ПОДІЯ

Дорогі колеги!
Щиросердно вітаємо вас із випуском тисячного номера станцій-

ного щотижневика «Енергія», в центрі уваги якого завжди була і
залишається людина праці, про яку ви пишете щиро і з теплотою! 

Працівники Рівненської АЕС можуть пишатися, що у них є такий
змістовний, насичений інформативно і позитивно налаштований до
читача часопис. А ми, ваші колеги, радіємо, що наша творча дружба,
якій уже понад десятиліття, міцнішає із року в рік.

Прізвища тих, хто нині енергійно трудиться в «Енергії», добре
відомі серед журналістів галузевих видань. Редактора Лідію
Шмирко, відповідального секретаря Володимира Давидова, співро-
бітників газети Івана Сидорчика, Іванну Ковб, Надію Тимофєєнко
знають як талановитих, оперативних, об’єктивних і чесних професіо-
налів.

Бажаємо вам, шановні наші друзі, міцного здоров’я, нових твор-
чих злетів, невичерпного натхнення, любові читачів, поваги і піклу-
вання засновників, а газеті ще довгих-довгих років процвітання.
Нехай не згасає ніколи ваш оптимізм і не залишає почуття гумору.

Цінуємо і поважаємо вас!
Колектив редакції газети «Атомник України»

…ЗАКОНИ НЕ ПИСАНІ

Улітку 2010 року хтось з
народних депутатів, який опіку-
ється коштами Фонду соцстраху-
вання з тимчасової втрати пра-
цездатності, вніс до Закону №   2240
зміни, якими передбачалася за-
борона фінансування лікарняних
листків Фондом для підприємств-
банкрутів.

Внаслідок такої ініціативи на
ДНВП «Цирконій» м. Дніпродзер-
жинськ було більш ніж на півроку
паралізовано виплати за лікарня-
ними листками працівникам під-
приємства. Лише у травні 2011
року правлінням Фонду було
поширено Порядок №   26 на під-
приємства-банкрути. Для закріп-
лення цього положення на зако-
нодавчому рівні 9 грудня 2011

року Верховною Радою  прийня-
то закон №  4006 про внесен-
ня відповідних змін до закону 
№   2240. Цими змінами забороня-
лись арешти спецрахунків, на 
які надходили кошти Фонду та
дозволялось не повертати до
Фонду кошти, вже зараховані на
спецрахунки. Протягом січня—
лютого 2012 року закон перебу-
вав на розгляді у Президента
України.

І ось 23 березня Президент
повернув закон до Верховної
Ради з пропозицією відхилити
його повністю як такий, що супе-
речить нормам Цивільного кодек-
су, умовам виконання рішень
судів та інших органів (посадових
осіб). Таким чином, основним у

пропозиції глави держави є не
право хворого на отримання
матеріального забезпечення за
«безкоштовне» лікування в україн-
ських клініках — а право судів та
інших установ стягувати податки. І
260 депутатів підтримали пропо-
зицію Президента, то до кого ж чи
до якого органу звертатися зас-
трахованій особі за оплатою сво-
го лікарняного листка. Чи відомо
Президенту та народним депута-
там, що того Порядку, згідно з
яким міські виконавчі дирекції
фонду повинні виплачувати мате-
ріальне забезпечення застрахо-
ваній особі, вже два роки немає.
Ганьба таким депутатам, які голо-
сують за закони, що порушують
права громадян.

Голова профкому ДНВП
«Цирконій» В.Г. КІСІЛЬОВ

Хто за хворого замовить слово?

МОЛОДЬ АТОМПРОФСПІЛКИ: НАУКОВИЙ ПОШУК, ГЕНЕРАЦІЯ НОВИХ ІДЕЙ ПРОФСПІЛКИ І ВЛАДА: 
ЗАВДАННЯ ТА НАПРЯМИ СПІВПРАЦІ

Засідання Ради ФПУ: 
від конфронтації до партнерства

Тема партнерства була
головною при розгляді чи не
всіх питань порядку денного
п’ятого засідання Федерації
профспілок України, що від-
булося нещодавно в Києві.

Голова ФПУ Юрій Кулик,
відкриваючи засідання, ска-
зав: «Нам вдалося зупинити
протистояння з органами
державної влади та силови-
ми структурами і перейти
від конфронтації до пар-
тнерських стосунків та кон-
структивного діалогу. Це
відкрило можливості для
спільного напрацювання рі-
шень, реалізації яких чека-
ють від нас члени профспі-
лок».

Проблем, які потребу-
ють розв’язання, у трудівни-
ків досить багато. Одним із
основних є питання низьких
заробітків: кожен п’ятий
працюючий в Україні отри-
мує заробітну плату на рівні
або менше прожиткового
мінімуму.

Зустрічі, що відбулися в
Голови ФПУ з керівниками
держави, Федерації робо-
тодавців, переконують, що
влада, роботодавці і проф-
спілки можуть спільно шука-
ти шляхи подолання соці-
альної несправедливості,
бідності, зубожіння населен-
ня.

Обговорення позиції
профспілок щодо державної
політики оплати праці та
посилення колективно-до-
говірного регулювання оп-
лати праці було одним із
основних.

Із доповіддю виступив
голова постійної комісії Ра-
ди ФПУ з питань соціально-
економічного захисту членів
профспілок, голова Проф-
спілки працівників хімічних і
нафтохімічних галузей про-
мисловості України Василь

Мойсюк. Він наголосив, що
одними із напрямів подаль-
ших перетворень національ-
ної економіки мають бути
зусилля на проведення кон-
сультацій і колективних пе-
реговорів у рамках соціаль-
ного діалогу для вирішення
розміру заробітної плати,
запровадження галузевих
стандартів оплати праці та
умов її зростання, легалі-
зація зайнятості, створен-
ня механізму гарантування
своєчасної виплати заробіт-
ної плати тощо. 

«Нині в Україні необхідна
нова, добре продумана й
прорахована політика зрос-
тання трудових доходів на-
селення, за рахунок чого
буде досягнуто скорочення
існуючої несправедливості
соціальної диференціації
суспільства», — сказав В.
Мойсюк на засіданні.

Сергій Тігіпко, який взяв
участь в обговоренні цього
питання, зазначив, що пози-
ція Кабінету Міністрів Ук-
раїни дуже близька до позиції
профспілок. У цьому плані
важливою є програма нових
соціальних ініціатив Пре-
зидента України. Позиція
профспілок та їхні ініціативи
дуже важливі в процесі ре-
формування соціальної сфе-
ри.

На засіданні Ради ФПУ
розглянуто також деякі внут-
рішньоспілкові питання, зок-
рема, підсумки виконання
бюджету за 2011 рік та
затвердження бюджету на
2012 рік, заходи щодо орга-
нізаційного зміцнення Фе-
дерації профспілок України,
реалізація рішень VI з’їзду
ФПУ та ін.

На засіданні першим
заступником Голови ФПУ
обрано Валерія Горбатова.

Петро ВАСИЛЕНКО 

Рівненські атомники Павло Олещук та Юрій
Губеня (на знімку) стали переможцями щорічно-
го конкурсу наукових доповідей серед молодих
працівників ДП НАЕК «Енергоатом». Таким чином
вони повторили успіх своїх колег, які два роки
поспіль перемагали в аналогічному конкурсі. 
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ЛЮДИ АТОМА І ПРОФСПІЛКИ

АЕС, БЕЗ ЯКОЇ НАМ НЕ ЖИТИ
У столиці України мешкає багато колишніх військо-

вослужбовців Військово-морського флоту колишнього
СРСР та Військово-морських сил Збройних Сил
України. Сувора і почесна служба на кораблях, підвод-
них човнах і в частинах флоту не забувається. Моряки
завжди відзначалися своєю дружбою, колективізмом,
а тому і перебуваючи у запасі чи відставці спілкуються,
допомагають один одному, об’єднуються у великі й
малі громадькі організації.

На знімку: Р. В. КРАВЧУК (ліворуч) та І. І. СЕРДЮК (у центрі)



В марте исполнилось 55 лет со
дня создания физкультурной орга-
низации Восточного ГОКа. Это
праздник прославленных ветера-
нов спорта и сегодняшних активи-
стов физкультурного движения,
тренеров и инструкторов, физор-
гов, юных спортсменов, которые по
примеру старшего поколения про-
должают достойно представлять
предприятие и родной город на
соревнованиях разного уровня.

Первые воспоминания о спорте в
поселке Желтая Река датированы 1926
годом. Тогда на руднике Шварца были
организованы первые команды и сек-
ции по волейболу, футболу, гимнасти-
ке и легкой атлетике. Послевоенной
молодежи приходилось нелегко. Ак-
тивно велись работы по восстановлению
разрушенных войной промышленных
объектов, развивалось производство.
Люди трудились, но и находили время
для активного отдыха. Коренным обра-
зом изменилась культурная и спортив-
ная жизнь поселка с началом добычи
на руднике урановой руды и строи-
тельством комбината. Уже в 1954 году
началось строительство стадиона, а в
1956 году состоялось его торжествен-
ное открытие. Сборные команды пред-
приятия начали принимать участие в
чемпионатах и первенствах Цент-
рального совета, республики и обла-

сти. В 1957 году удалось создать зна-
менитую футбольную команду «Аван-
гард», которая играла в чемпионатах

Советского Союза, дважды (в 1959 и
1966 годах) становилась чемпионом
Украины.

Не менее популярными на комбина-
те были мотоспорт, альпинизм, баскет-
бол, волейбол, теннис и плавание.
Мотокроссмены шесть раз выигрывали
Кубок Украины, дважды — Кубок Со-
ветского Союза и более пятидесяти раз
побеждали на чемпионатах и первен-
ствах страны. Был подготовлен первый
мастер спорта по альпинизму — Вадим
Лазебный.

В 1957 году открылась детская
спортивная школа, и команды стали
комплектоваться ее воспитанниками.
В школе воспитаны чемпион мира и
Европы по тяжелой атлетике Валерий
Кравчук, чемпион СССР и Украины,
победитель международных соревно-
ваний «Дружба народов» Андрей Ля-
шенко. В этом же году была создана
физкультурная организация комбина-
та, которая с 1968 года носит название
— Спортивный клуб «Юбилейный».

В настоящее время спортивная
жизнь ГП «ВостГОК» переживает но-
вый период своего развития. В соста-
ве комбината работает структурное
подразделение — спортивно-оздоро-
вительный комплекс, на который воз-
ложены функции организации спор-
тивно-массовой и оздоровительной
работы среди трудящихся. Большинс-
тво физкультурников — отличные про-
изводственники. Они защищают честь
комбината на соревнованиях различ-
ного уровня.

Торжественное откры-
тие соревнований, как и в
минувшем году, состоялось
во Дворце культуры комби-
ната. С приветственным
словом к участникам спар-
такиады обратился совет-
ник генерального директора
по правовым и социальным
вопросам ГП «ВостГОК»
Владимир Гарячий. Он под-
черкнул, что на комбинате
большое внимание уделяет-

ся развитию физической
культуры и спорта, и всегда
приветствуется стремление
работников к здоровому об-
разу жизни. В.Гарячий по-
желал спортсменам успехов
и новых свершений. От име-
ни президиума центрального
комитета Атомпрофсоюза
спортивную обществен-
ность приветствовал Ва-
силий Струк, председатель
центрального физкультур-

но-спортивного клуба «Атом
України».

На торжественном отк-
рытии ХХ Спартакиады Атом-
профсоюза были подведены
итоги соревнований минув-
шего года. В течение девяти
месяцев на спортивных пло-
щадках, беговых и водных
дорожках шла напряженная
борьба за пальму первен-
ства. Победителями стали
спортсмены Запорожской
АЭС, на втором месте —
физкультурный коллектив
Восточной объединенной
организации профсоюза,
завершила тройку призеров
команда Южно-Украинской
АЭС.

Помимо награждения
призеров минувшей спарта-
киады, ярким моментом тор-
жественной части стало и
поздравление с юбилеем
заслуженного спортивного
организатора Александра
Нежуры (на снимке). Совет-
ник генерального директора
В. Гарячий поблагодарил
юбиляра за многолетний
добросовестный труд, пре-
данность своему делу, а
В.Струк вручил почетный
знак «Відзнака Атомпрофс-
пілки України».

Концертную программу
праздника спорта подгото-

вили творческие коллективы
Дворца культуры комбина-
та. В конце торжественной
церемонии в зал были вне-
сены Государственный флаг
Украины и флаг ЦФСК «Атом
України». Этот момент сим-
волизировал начало спарта-
киады, посвященной 20-ле-
тию Атомпрофсоюза.

Первый тур нынешней
спартакиады прошел по
четырем видам спорта и
был успешным для желто-
водских спортсменов, они
удерживают второе место,
третьей в турнирной табли-
це идет команда Южно-
Украинской АЭС, а первыми
— представители Запорожс-
кой АЭС.

По видам спорта места
распределились следую-
щим образом. Плавание —
на первом месте спортсме-
ны Запорожской АЭС, вто-
рые — Южно-Украинской,
на третьем — команда ВООП;
шашки (соответственно) —
Южноукраинская АЭС, За-
порожская АЭС, Ривненская
АЭС; гиревой спорт —
Запорожская АЭС, Хмель-
ницкая АЭС, ВООП; футзал
— ВООП, Хмельницкая АЭС,
Запорожская АЭС.

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ,
фото Михаила СТЕПАНЯНА
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ФІЗКУЛЬТ-ПРИВІТ, СПІЛЧАНИ!

Игра, объединяющая семью
Спортивный праздник на Запорожской АЭС

«Мама, папа, я — шахматная семья», судя по увели-
чившемуся количеству участников, набирает все
большую популярность — в этом году соревнова-
лось 28 семейных команд, среди которых были
гости из Запорожья и Днепрорудного. 

По условиям соревнований, все семьи, состоящие
из двух представителей, должны были сыграть 5 шах-
матных партий по 15 минут каждая. Организаторы
разделили участников на две возрастные группы —
старшую, с 1995 по 1999 года рождения, и младшую —
с 2000 года рождения и младше.

— Сама идея проведения подобных турниров
существует очень давно и весьма популярна и за
рубежом, — рассказывает Елена Криволапова, тренер
шахматной секции спортивно-оздоровительного
комплекса ОП ЗАЭС. — В нашем городе подобные
соревнования проводились еще в советские времена.
И вот, спустя много лет, благодаря поддержке органи-
зации молодежи ЗАЭС, а именно Владимиру Ти-
мошенко, эта традиция семейных соревнований стала
возрождаться. 

И хоть соревнование носит название «Мама, папа,
я — шахматная семья», принять в нем участие может
любой член семьи: у нас играют как дедушка с внуком,
так и сестры с братьями — строгих требований нет. По
моему мнению, главная цель — это сплочение семьи.
Ведь по рассказам детей и взрослых, при подготовке
к соревнованиям вечерами устраиваются настоящие
семейные посиделки, с разработкой стратегий и рас-
смотрением подробностей известных игр. Многие
родители, не умея играть, но желая поддержать свое
чадо, специально учатся играть в шахматы, и часто
тренером выступает именно их ребенок. Согласитесь,
ведь это очень здорово! 

Самая главная моя мечта — помещение для прове-
дения таких мероприятий. Еще хочу, чтобы сделать в
городском парке или парке Победы открытую пло-
щадку с большими, почти в рост человека, шахмата-
ми, и эту мысль поддерживают многие ув-леченные
шахматами люди. Ведь эта интеллектуальная игра
плюс свежий воздух — принесет огромную пользу не
только подрастающему поколению или оздоровит
пенсионеров, но и продолжит положительную тенден-
цию сплочения семей. 

В этот день за звание лучшей шахматной семьи
боролись как любители, так и профессионалы — мас-
тера спорта, призеры чемпионатов Украины и между-
народных турниров. Но в любом случае, учитывался
только суммарный результат набранных семьей
очков, а не наличие титула и регалий. Итак, после чет-
ырехчасовой борьбы определились победители: в
старшей группе ими стала настоящая династия шах-
матистов — это Сагиров Василий Юрьевич и его внук
— Орехов Женя. В младшей группе, как и в прошлом
году, победителями стали гости из Днеп-рорудного:
братья Щербань — Вадим и Никита. 

Команды–победители, призеры и самые активные
участники были награждены ценными подарками —
спортивным инвентарем и медалями, предоставлен-
ными профсоюзным комитетом ОП ЗАЭС.

Организаторы и участники соревнования выража-
ют благодарность администрации атомной станции и
профсоюзному комитету ОП ЗАЭС за помощь в прове-
дении мероприятия.

Олеся ЗАГОРУЛЬКО

ОТКРЫТИЕ ХХ СПАРТАКИАДЫ АТОМПРОФСОЮЗА

В марте на базе спортивно-оздоровительного ком-
плекса ГП «ВостГОК» прошли соревнования первого
тура юбилейной ХХ Спартакиады физкультурных орга-
низаций Атомпрофсоюза. В ней приняли участие ко-
манды Энергодара, Кузнецовска, Южноукраинска,
Нетешина, Чернобыля и Желтых Вод.

Быстрее, выше, сильнее!

На снимке: слева вверху — А.ЛЯШЕНКО,
серебряный призер международных
соревнований по плаванию «Дружба-
84» в Москве

УСПІХ ЛИЦАРІВ 
«ЗАЛІЗНОЇ» ГРИ

У Ковелі (Волинська
обл.) у березні проходив
відкритий чемпіонат Ук-
раїни з пауерліфтингу та
жиму лежачи за версією
ВПА (Всесвітній пауер-
ліфтинговий альянс). У
змаганнях брали участь
найсильніші спортсмени
з України, Росії, Мол-
дови, Італії.

Збірну ДП НАЕК «Енер-
гоатом» ЦФСК «Атом Ук-
раїни» представляли праців-
ники атомної станції спортс-
мени-пауерліфтери спор-
тивної організації ВП РАЕС
Володимир Комнацький,
Сергій Сидорчук, Віталій
Паливода, Юрій Шинкарук.

Юніорську збірну м.
Кузнецовськ представля-
ли молоді спортсмени
Олександр Романчук, Ва-
силь Пашкевич.

Першим вступив у бо-
ротьбу Олександр Роман-
чук у віковій групі «юніори»,
вагова категорія 67,5 кг.
Він здобув перше місце у
сумі триборства 385 кг і
став абсолютним пере-
можцем з жиму лежачи
серед юніорів. Василь
Пашкевич у ваговій катего-
рії до 77 кг посів третє
місце серед юніорів із
сумою триборства 465 кг.

Досвідчений спортс-
мен Володимир Комнаць-

кий у ваговій категорії до
75 кг посів друге місце із
сумою триборства 490 кг.
Віталій Паливода у ваговій
категорії до 90 кг виборов
перше місце із сумою три-
борства 600 кг. Юрій
Шинкарук у ваговій катего-
рії до 110 кг завоював
звання чемпіона із сумою
триборства 580 кг. 

До змагань спортс-
менів готували тренери
С.Г.Якубишин та С.С. Лев-
чик. Вони, а також спортс-
мени висловлюють вдяч-
ність адміністрації атомної
електростанції, профспіл-
ковим комітетам ВП РАЕС
та ДП НАЕК «Енергоатом»
за сприяння у підготовці та
участі у відкритому чемпіо-
наті України з пауерліф-
тингу та жиму.

ЧЕРГОВА ПЕРЕМОГА
ОКСАНИ ТКАЧУК

У Львові проходив
відкритий чемпіонат Ук-
раїни із кульової стріль-
би. Цей захід мав статус
змагань найвищого ран-
гу, які відбуваються у
державі. Його учасника-
ми були майстри спорту
України та міжнародного
класу, призери олімпій-
ських ігор, чемпіонатів
Європи і світу. Рівне-
нську АЕС та її місто-
супутник представляла
професійний стрілок,
майстер спорту України

Оксана Ткачук, інструк-
тор-методист з фізичної
культури та спорту стрі-
лецького тиру спорткомп-
лексу Рівненської АЕС.

Спортивна стежина Ок-
сани починалась на Рів-
ненській АЕС. Дівчині були
притаманні наполегли-
вість, воля до перемоги.
Вона найшвидше від усіх
спортсменів, котрі займа-
лись у стрілецькому тирі,
долала спортивні бар’єри
— від спортивних розрядів
до майстра спорту. І вже у
2003 році Оксана була
включена у збірну Украї-
ни серед юніорів. Брала
участь у різноманітних
міжнародних змаганнях (у
Словаччині, Угорщині, Сер-

бії та країнах СНД), у чем-
піонаті Європи у Швеції та
у всесвітній Універсіаді у
місті Бангкок (Таїланд).

І ось чергова перемога.
«Результати Оксани є дуже
високими, — розповідає її
тренер Анатолій Ткачук. —
Зокрема, у вправі «стріль-
ба з гвинтівки пневматич-
ної» на дистанції 10 метрів
із 40 пострілів вона здобу-
ла 396 очок і таким чином
виконала норматив майст-
ра спорту України міжна-
родного класу. У фінально-
му поєдинку, зустрівшись 
із найсильнішими, наша
спортсменка посіла третє
місце в особистому залі-
ку».

Лідія ШМИРКО

Перша ліворуч — Оксана ТКАЧУК у складі збірної України на
чемпіонаті Європи в Угорщині.



Профессию изыскателя выбирают по призванию, в боль-
шинстве случаев решающую роль здесь играет любовь к путе-
шествиям, любовь к природе, желание посмотреть мир, уви-
деть просторы не из окна, а с высокой горной вершины или бес-
крайнего пространства степи, где горизонт далеко впереди… 

Однако изыскательская работа физически трудна, порой
не безопасна, но интересна и увлекательна, полна романтики.
Изыскатели-полевыки первыми приходят на еще не обжитые
площадки, где бытовые и культурные условия жизни, как пра-
вило, хуже «городских», особенно в осенне-зимний период. Да
и летний зной, и дождливая погода не лучше. К этим условиям
необходимо привыкнуть, «втянуться». Бывает, что и уходят
люди из этой профессии. Но большинство остаются и благо-
даря и их труду построены десятки тепловых электростанций,
тепловых сетей, линий электропередач, подстанций, атомных
электростанций, городов-спутников АЭС с инфраструктурой и
многое, многое другое в народном хозяйстве страны. От каче-
ства работы изыскателей зависят обоснованные проектные
решения, стоимость строительства, надежность эксплуатации
сооружений, возможный срок эксплуатации. 

При внимательном «просмотре» изыскательских мате-
риалов (топографических карт и планов, колонок буровых
скважин, карт геофизических полей, инженерно-геологиче-
ских разрезов и карт, результатов гидрологических наблю-
дений и т.д.) можно почувствовать нелегкий труд исполни-
теля, продрогшего в ненастную погоду, уставшего, но
выполнившего важную работу и вложившего свою крупицу в
создание будущей тепловой электростанции или другого
объекта, под который проводятся изыскания.

В будущем году ГП КИИЗИ ЭП будет праздновать свое
25-летие как самостоятельное предприятие. Возглавляет
институт его неизменный директор Нестеренко Георгий
Федорович, по специальности инженер-геофизик. 

Выделение изыскательской службы в самостоятельное
подразделение было продиктовано в бывшем СССР плана-
ми развития атомной энергетики, предусматривавшими
поиск и выбор пунктов и площадок будущих АЭС, с учетом
современных требований к обоснованию их безопасной
эксплуатации. 

Сегодня ГП КИИЗИ «Энергопроект» выполняет ком-
плексные инженерные изыскания по специальностям: гео-
дезия и топография; инженерная геология и гидрогеология;
геофизика; гидрология и метеорология; экологические
исследования для оценки влияния объектов на окружаю-
щую среду, — на геологическую среду, подземные и
поверхностные воды, воздушную среду и микроклимат, а
также проводит исследования по оценке сейсмической
опасности районов размещения АЭС. Объектами изыска-
ний института являются промышленное и гражданское
строительство, высотное строительство в Киеве, изыскания
на ГОКах Кривого Рога, Ингулецком, Полтавском, Беланов-
ском, Вольногорском ГМК, изыскания для обоснования
проектирования мостов через Днепр в Киеве и Запорожье,
изыскания по трассе Бескидского двухпутейного железно-
дорожного туннеля Львовской железной дороги и мн. др., в
том числе и далеко за рубежом. На производство всех этих
работ у института имеются лицензии. 

Но основными объектами являются все же Ривненская,
Хмельницкая, Чернобыльская АЭС. В последние годы на
ЧАЭС институт выполнял инженерные изыскания по укреп-
лению западной стены объекта «Укрытие», а также на пло-
щадке монтажно-сборочной зоны для сборки металлокон-
струкций Арки НБК «Укрытие-2». Это очень ответственные
работы и наши специалисты серьезно и требовательно
относятся к их выполнению. 

К сожалению, сейчас некоторые работы на АЭС и объек-
тах их инфраструктуры выполняют различные организации,
не имеющие соответствующего опыта работы на атомных
станциях. При этом используются архивные материалы
института, а институт не знакомят даже с результатами
работ. Эта информация не попадает в общую базу данных,
которой владеет институт для дальнейших прогнозных
исследований и мониторинга различных ситуаций по
Хмельницкой, Ривненской и Чернобыльской АЭС. Данная
ситуация требует внимания отраслевого руководства.

Сегодня институт владеет самым современным обору-
дованием и приборами для производства инженерных изы-
сканий, новейшими технологиями и методиками исследо-
ваний. В настоящее время уже немыслимы инженерные
изыскания без современной геодезии и геофизики с ее
многими методами исследований, без современной гео-
технической лаборатории, без новейшего бурового обору-
дования. Все это есть у ГП КИИЗИ ЭП, а для обработки
полученных результатов изысканий все специалисты имеют
на своих столах персональные компьютеры с соответствую-
щим программным обеспечением. Оснащен институт и сов-
ременной множительной техникой. Практически вся доку-
ментация, которая разрабатывается в институте, отвечает
требованиям международных стандартов.

Достижения предприятия — это общий труд всего кол-
лектива, пусть и небольшого — всего 170 человек, но
работящего и дружного. Практически все — члены первич-
ной профсоюзной организации, председателем которой с
2005 года избирается Надежда Андреевна Савченко.
Профком, в составе которого 10 человек (по основным
направлениям работы), неизменно держит на контроле
заботу о трудовом коллективе и развитие предприятия,
вопросы организации условий работы и быта полевых
работников, справедливое распределение прибыли, ока-
зание материальной помощи, организацию работы среди
детей сотрудников, а также многие другие вопросы, кото-
рые возникают в жизни любого коллектива, а особенно
такого специфического за профилем производства как
данное предприятие. 

В начале 2012 года профком отчитывался за работу пре-
дыдущего года, а также в повестку дня собрания был вклю-
чен вопрос об избрании профкома и его председателя.
Коллектив оценил работу профкома достаточно плодотвор-
ной и пожелал оставить его в том же составе. Что же до
председателя, то по единогласному мнению присутствую-
щих возглавлять первичную профсоюзную организацию
поручено по-прежнему Н. А. Савченко, трудовой стаж кото-
рой составляет 46 лет по геологической специальности.
Многие годы Надежда Андреевна трудилась на полевых
работах в экспедициях бывшего СССР (степи Казахстана,
горы Тянь-Шаня и Памира, пустыни Средней Азии), на
исследованиях загрязненности территорий областей
Украины после Чернобыльской катастрофы. Поэтому жизнь
и трудности полевыков ей знакомы не понаслышке, соо-
тветственно и координация в работе профкома ориентиро-
вана во многом на решение их проблем. 

«Кажется, что в редакции Коллективного договора, при-
нятом в 2010 году на 3 года, учтено все, что способствует
успешной работе коллектива, решению возникающих про-
блем в его жизни, — говорит Надежда Савчено. — Однако,
жизнь порой вносит свои коррективы в те или иные пропи-
санные правила и приходится профкому нивелировать
подобные ситуации. И довольно успешно, — с 2005 года
комиссии по трудовым спорам не пришлось рассматривать
ни одного спора. Хочется надеяться, что подобная ситуация
сохранится и на будущее.

Сложнее работать комиссии по социальному страхова-
нию. Многие сотрудники, зачастую с большим стажем рабо-
ты, особенно полевыки, нуждаются в санаторно-курортном
лечении, как правило, по профилю органов пищеварения.
Сказывается на здоровье разъездной характер работы, не
всегда комфортные условия быта, особенно нерегулярное
питание. В последнее время участились заболевания  орга-
нов дыхания. Заявлений на оздоровление поступает гораз-
до больше, чем выделяет фонд социального страхования, а
в 2011 году только в конце года было предоставлено
несколько путевок, что далеко не обеспечило заявленное
количество. Да и в этом году пока по нашей заявке предло-
жений не поступало, а первый квартал уже закончился.
Отсюда неудовольствие и обиды со стороны трудящихся. 

1 апреля — профессиональный праздник геологов,
гидрогеологов, геофизиков, геохимиков, маркшейдеров,
проходчиков шахт и всех тех, кто занимается поиском и
добычей полезных ископаемых. В нашем коллективе, пусть
и неофициально, но этот праздник считается своим. Проф-
ком всегда поздравляет коллектив — вывешивает празд-
ничную газету или просто поздравительный листок. И, коне-
чно, в этот день особые слова признательности в адрес
ветеранов института — людей, которые самоотверженно
трудились, создавая прочную изыскательскую базу для
энергосистемы нашей страны, кто накапливал опыт, на
котором сегодня учится молодое поколение. Хочется поже-
лать ветеранам крепкого здоровья, личного счастья и дол-
голетия. Пусть всем, кто связан с геологией, всегда сопут-
ствует удача и надежная поддержка родных и друзей!
Счастья и благополучия вам и вашим семьям, процветания
и успехов в развитии нашей страны!

С Днем геолога всех, кто так или иначе считает себя перво-
проходцем-изыскателем, у кого душа просится в странствия!»
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Когда достанет вас столица,
И дней унылых череда
Уже ночами станет

сниться —
Езжайте в поле, господа! 
Когда лицо белее мела,
И от загара нет следа,
Когда ослабнут дух и тело —
Езжайте в поле, господа! 
Когда на буднях вязнут

мысли,
Мелеют чувства, как вода,
И дни проносятся без 

смысла —

Езжайте в поле, господа!
Когда с душой в разладе

чувства,
Поверьте — это не беда,
Природа лечит все искусно —
Езжайте в поле, господа! 
Когда отхлынут все печали
Легко, свободно, без труда,
Начните вашу жизнь

сначала —
Домой вернитесь, господа! 

Анатолий ЦЕПИН
ГП КИИЗИ

«Энергопроект» 

А ПУТЬ И ДАЛЕК, И ДОЛОГ,
И НЕЛЬЗЯ ОБЕРНУТЬСЯ НАЗАД…

Государственное предприятие «Киевс-
кий институт инженерных изысканий 
и исследований «Энергопроект» (ГП КИИЗИ
ЭП) начал свою историю в далеком 1945
году из изыскательской партии, а затем —
сектора изысканий «Теплоэлект-ропроек-
та». В те годы в секторе еще не было своих
штатных геологов, гидрогеологов, не было
бурового и гидрогеологического оборудо-
вания, не было лаборатории и много дру-
гого.

Но изыскатели, как правило, оптими-
сты, неунывающие люди и в любых услови-
ях «добывают» изыскательские материалы,
которые после определенной (камераль-
ной) обработки передавались проектиров-
щикам, в то время Киевскому отделению
«Теплоэлектропроект», созданному для
обеспечения технической документацией
и проектированием разрушенной войной
энергетики столицы Украины города Киева
Западной Украины, Белоруссии. 

Геодезисты ГП КИИЗИ «Энергопроект» выполняют топо-
графическую съемку на объекте «Чернобиль-ХОЯТ»

Специалисты ГП КИИЗИ «Энергопроект» на изыскатель-
ских работах объекта «Укрытие» для обоснования проек-
тирования НБК над энергоблоком №    4

Полевая партия на объекте НКГОК, г. Крывой Рог. Слева направо: Черненко С.А., Белобров
А.В., Савонник В.Н., Слухаенко В.Н., Гуйван В.Я., Сенкевич В.Н., Марченко А.С., Третьякова
А.А., Комаров В.Я., Бучинская В.И., Ильчук В.М., Гуренко Л.Б., Леонченко С.В., Гуренко М.И.,
Литвин А.Г., Кабаева Т.Б.,  Сорока С.М., Ваганов А.В.

Начальник геофизического от-
дела института, канд. геол.
наук Дейнеко С.И. на рекогнос-
цировке по инженерным изы-
сканиям ГЭС Сендже на р. Веле
в Экваториальной Гвинее.

Начальник полевого отряда Несте-
ренко А.В. – руководитель полевых
работ на объекте «Бескидский туннель»
Львовской железной дороги возле
буровой установки КГК-100

Бригада геодезистов института выполняет топографическую
съемку на СевГОКе, 2011 год

Главный специалист топографо-геодозического
отдела института Карев В. П. на съемке  объекта
«Бескидский туннель»  Львовской железной дороги


